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خانه  هنر   میرا

با رای نمایندگان مجلس
بانک مرکزی موظف به تعیین سیاست های ارزی 

در واردات و صادرات شد

وزارت صمت: 
وسازان برای لغو گارانتی شوخی است بهانه خودر

رئیس  کل بانک مرکزی:
بانک ها در قالب فعالیت   های تخصصی 

دسته بندی می شوند
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 هنوز نمی دانیم واریانت غالب در کشورمان چیست
ونا در ایران خطر شیوع آتشفشانی کر

حمید سوری  متاسفانه مجدد نشانه هایی از خیزش اپیدمی کووید در کشور به گوش 
می رسد و فوت هفتگی بیش از ۲۰ هموطن نگران کننده است.

یادداشت

ویاپردازی به سبک تصور ر
نیره رضایی مطلق »تصور« اولین فیلم بلند ســینمایی علی بهــراد، فیلمی درام و 
عاشقانه است که در ســال ۱۳۹۹به تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی تولید شده است و 

برای اولین بار در هفته منتقدان جشنواره کن ۲۰۲۲ به نمایش درآمد.

یادداشت

 مدیرکل دفتر فناوری و نوآوری وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با اشاره به برگزاری رویداد ملی 
صنعت دانــش بنیان در تهران، اظهار داشــت: 
پنجشنبه )ششم مهر( این رویداد با حضور ۱۵۰ 
شــرکت و رونمایی از بســته اعتبارات و مشوق 
های حمایتی از شرکت های دانش بنیان برگزار 

می شود.
علی بابایی در نشســتی با خبرنــگاران اظهار 
داشت: ۲ دهه از تاکید بر گفتمان اقتصاد دانش 
بنیان گذشته است اما برای رسیدن با این هدف 

فاصله داریم.
این مقام مســوول گفت: از هشــت هزار و ۹۹۵ 

شــرکت دانش بنیان موجود در کشور، کمتر از 
۷۰ مورد آن را شرکت های دانش بنیان تولیدی 
که خصوصی و دارای بیش از ۱۰۰ نیرو باشــند 
تشکیل می دهد که معادل کمتر از یک درصد از 

کل شرکت های دانش بنیان است.
وی افــزود: تعرفه واردات محصولات مشــابه، 
تامین مالی متوســط مقیاس، تخصیص ارز به 
مواد اولیه و ماشــین آلات، خرید شــرکت های 
دولتــی و نیمه دولتــی و پروانــه بهره برداری 
شرکت های دانش بنیان، از محورهای اصلی در 

رشد این شرکت ها است.
مدیرکل دفتر فناوری و نــوآوری وزارت صمت 
با اشــاره به تبدیــل شــرکت های دانش بنیان 
کوچک مقیــاس بــه بزرگ مقیــاس، گفــت: 
نهادهای مختلف در این زمینه باید فعال باشند 

و از شرکت ها حمایت کنند.
وی بیان داشــت: وزارت صمت از شــرکت های 
دانش بنیانی کــه در عرصه آب، حمــل و نقل 
و انرژی ورود کننــد، به صورت ویــژه حمایت 
می کند و در این راســتا ۲ صندوق متعلق به این 

وزارتخانه به کارگیری می شود.

بابایی با اشــاره به برگزاری رویداد ملی صنعت 
دانش بنیان در تهران، اظهار داشت: پنجشنبه 
)ششــم مهر( این رویداد با حضور ۱۵۰ شرکت 
و رونمایــی از بســته اعتبارات و مشــوق های 
حمایتی از شــرکت های دانش بنیــان برگزار 

می شود.
وی ادامه داد: با همکاری وزارتخانه های صمت، 
اقتصاد و علوم تحقیقــات و فناوری و همچنین 
معاونت علمــی و فناوری اقتصــاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، ســازوکارهای جدید را برای 
شــرکت های دانــش بنیان تعریــف می کنیم 
تا شــاهد رفع موانع شــرکت های دانش بنیان 

باشیم.
این مقام مسوول وزارت صمت خاطرنشان کرد: 
ایجاد بازار رقابتی و صادراتی بــرای تولیدات و 
محصولات شــرکت های دانش بنیان، از دیگر 

اهداف برگزاری این همایش است.
مدیرکل دفتر فناوری و نــوآوری وزارت صمت 
گفت: دبیرخانه راهبری این همایش تشــکیل 
می شود که با تشکیل کمیته ها مسایل شرکت 

های دانش بنیان بررسی می شود.

دانش بنیان

ونمایی می شود بسته مشوق های حمایتی از شرکت های دانش بنیان ر

))آگهی  مناقصه عمومی (( نوبت دوم

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی جابجایی شبکه برق فشار متوسط دوربرگردان مقابل مصلی چهاردانگه را از طریق سامانه تداركات 
الكترونیكي دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۳۳ برگزار نماید . کلیه مراحل بارگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه 
پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی 

را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱۴۰۲/۰۷/۰۱

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا: ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ١٤٠٢/٠٧/٠٦
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۳:۰۰ روز دوشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۷/۱۷

زمان بازگشایی پیشنهاد : ساعت ۱۴:۳۰ روز دوشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۷/۱۷
مبلغ قرارداد : ۲۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : ۱,۰۵۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال
 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ) الف (
آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی -روبروی سه راهی بوتان خیابان شهید حاجی احمد - پلاک ۱۰ ساختمان شهرداری و تلفن : 

۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱ اطلاعات
تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :

مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١ دفتر ثبت نام : ٨٥١٩۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۷/۰۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۷/۰۵

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

آگهی فراخوان تجدید مناقصه عمومی
 شماره ۲۰ / بیستم

حمیدرضا اله یاری- شهردار پرند

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره ۰۲۶۹۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۸ صادره از شورای اسلامی شهر پرند در نظر دارد، پروژه 
تکمیل بازار روز فاز سه شهر پرند را به شماره ۲۰۰۲۰۹۸۲۸۳۰۰۰۰۲۰ را از طریق تجدید مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد 
شرایط و دارای حداقل رتبه ۵ ابنیه و ۵ تأسیسات از سازمان برنامه و بودجه واگذار نماید. لذا پیمانکاران واجد شرایط جهت 
دریافت اسناد فراخوان و اطلاعات بیشتر میتوانند از تاریخ  ۱۴۰۲/۰۶/۲۹با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس www.setadiran.ir در فراخوان شرکت نمایند. 
1-مبلغ اعتبار پروژه:  ۲۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

2-سپرده شرکت در مناقصه : ۱۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال که بایستی نقداً به حساب شماره ۰۱۰۹۱۱۳۳۶۶۰۰۶ شماره شباء 
IR ۲۸۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۰۹۱۱۳۳۶۶۰۰۶ نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند یا بصورت ضمانتنامه بانکی تسلیم دبیرخانه این 
شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع

شهرداری ضبط خواهد شد.
3-مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت ۱۴:۰۰ روز چهارشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۰۵و محل 

دریافت اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  می باشد. 
4-مهلت و محل تسلیم پیشنهادات :متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد 
مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱۳:۰۰ روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۱۶در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

www.setadiran.ir بارگذاری نمایند.
 تذکر: صرفا اسناد پاکت های پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است و در جلسه بازگشایی پاکت های 

)ب( و )ج( اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی )دارای مهر گرم( به هیچ وجه مورد پذیرش نیست
5-مدارک لازم جهت دریافت اسناد: متقاضیان جهت دریافت اسناد میبایست از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

www.setadiran.ir نسبت به تهیه اسناد اقدام نمایند.
6- زمان بازگشایی پیشنهادها : ساعت ۱۴:۰۰ روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۱۶می باشد.

7 - شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
8-هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۶/۲۹ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۷/۰۵

 نوبت دوم

))آگهی  مناقصه عمومی (( نوبت دوم

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی جابجایی شبکه برق فشار متوسط دوربرگردان مقابل مصلی چهاردانگه را از طریق سامانه تداركات 
الكترونیكي دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۳۳ برگزار نماید . کلیه مراحل بارگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه 
پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی 

را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱۴۰۲/۰۷/۰۱

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا: ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ١٤٠٢/٠٧/٠٦
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۳:۰۰ روز دوشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۷/۱۷

زمان بازگشایی پیشنهاد : ساعت ۱۴:۳۰ روز دوشنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۷/۱۷
مبلغ قرارداد : ۲۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : ۱,۰۵۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال
 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ) الف (

آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی -روبروی سه راهی بوتان خیابان شهید حاجی احمد - پلاک ۱۰ ساختمان شهرداری و تلفن : 
۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱ اطلاعات

تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١ دفتر ثبت نام : ٨٥١٩۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۷/۰۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۷/۰۵
امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

آگهی فراخوان تجدید مناقصه عمومی
 شماره ۲۰ / بیستم

حمیدرضا اله یاری- شهردار پرند

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره ۰۲۶۹۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۸ صادره از شورای اسلامی شهر پرند در نظر دارد، پروژه 
تکمیل بازار روز فاز سه شهر پرند را به شماره ۲۰۰۲۰۹۸۲۸۳۰۰۰۰۲۰ را از طریق تجدید مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد 
شرایط و دارای حداقل رتبه ۵ ابنیه و ۵ تأسیسات از سازمان برنامه و بودجه واگذار نماید. لذا پیمانکاران واجد شرایط جهت 
دریافت اسناد فراخوان و اطلاعات بیشتر میتوانند از تاریخ  ۱۴۰۲/۰۶/۲۹با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس www.setadiran.ir در فراخوان شرکت نمایند. 
1-مبلغ اعتبار پروژه:  ۲۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

2-سپرده شرکت در مناقصه : ۱۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال که بایستی نقداً به حساب شماره ۰۱۰۹۱۱۳۳۶۶۰۰۶ شماره شباء 
IR ۲۸۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۰۹۱۱۳۳۶۶۰۰۶ نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند یا بصورت ضمانتنامه بانکی تسلیم دبیرخانه این 
شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع

شهرداری ضبط خواهد شد.
3-مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت ۱۴:۰۰ روز چهارشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۰۵و محل 

دریافت اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  می باشد. 
4-مهلت و محل تسلیم پیشنهادات :متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد 
مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱۳:۰۰ روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۱۶در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

www.setadiran.ir بارگذاری نمایند.
 تذکر: صرفا اسناد پاکت های پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است و در جلسه بازگشایی پاکت های 

)ب( و )ج( اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی )دارای مهر گرم( به هیچ وجه مورد پذیرش نیست
5-مدارک لازم جهت دریافت اسناد: متقاضیان جهت دریافت اسناد میبایست از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

www.setadiran.ir نسبت به تهیه اسناد اقدام نمایند.
6- زمان بازگشایی پیشنهادها : ساعت ۱۴:۰۰ روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۱۶می باشد.

7 - شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
8-هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۶/۲۹ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۷/۰۵

 نوبت دوم
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الكترونیكي دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۳۳ برگزار نماید . کلیه مراحل بارگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه 
پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
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۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱ اطلاعات

تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
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تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۷/۰۱ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۷/۰۵
امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

آگهی فراخوان تجدید مناقصه عمومی
 شماره ۲۰ / بیستم

حمیدرضا اله یاری- شهردار پرند
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شهرداری ضبط خواهد شد.
3-مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت ۱۴:۰۰ روز چهارشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۰۵و محل 

دریافت اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  می باشد. 
4-مهلت و محل تسلیم پیشنهادات :متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد 
مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱۳:۰۰ روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۷/۱۶در سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

www.setadiran.ir بارگذاری نمایند.
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با رای نمایندگان مجلس

بانک مرکزی موظف به تعیین سیاست های ارزی در واردات و صادرات شد

امیر ایرانی در دیوان محاسبات کشور مطرح کرد

وه ۸۶ نماد عزت کشور ناوگر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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عضو کمیسیون صنایع مجلس:
 عموم مردم از سامانه ملی گارانتی

 اطلاعی ندارند
عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اســامی گفت: فعالیت سامانه 
ملی گارانتی از ســال ۹۹ از تلفن همراه در کشور آغاز شد، اما بسیاری از 

مردم هنوز از آن اطاعی ندارند.
مصطفی طاهری در گفت وگویی اظهار داشــت:  سامانه جامع خدمات 
پس از فروش یا ســامانه گارانتی برخاف بســیاری از سامانه ها وزارت 

صمت که تولید کننده محور است، مصرف کننده محور است.
وی توضیح داد: این ســامانه دارای دو قسمت است که ثبت محور بودن 
آن )یعنی اینکه وارد کننده و شــرکت تولیدی کالایــش را ثبت کند( 

خوب بوده است.
طاهری بیان داشت:  فعالیت این سامانه از سال ۹۹ از تلفن همراه شروع 
شد و اکنون نیز به خودرو رسیده اســت، اما بسیاری از مردم هنوز از این 

سامانه اطاعی ندارند.
وی ادامه داد: مهمترین خا این ســامانه این اســت که خدمات پس از 
فروش اکثر شرکت ها، ســامانه های جدایی دارند و در این شرایط این 

سامانه ۵۰ درصد کارها را روی زمین گذاشته است.
عضو کمیســیون صنایع مجلس تاکید کرد: حتی اگر سامانه مودیان و 
پایانه های فروشگاهی هم کامل نباشد، این سامانه می تواند به فعالیت 

خودش ادامه دهد.
وی خاطرنشــان کرد: با همین ابزارها می توانیم ثبــت همه کالاهای 
موجود را انجام دهیــم. تولیدکننده و واردکننــده می توانند با همین 

سامانه مجبور به ثبت اطاعات خود شود.
طاهری تصریح کــرد: وقتی ســامانه جامع تجارت و ســامانه مودیان 

اجرایی شوند، مشکات مربوط به قاچاق کالا در کشور حل می شود.

قالیباف در صحن مجلس:
احکام مصوب در برنامه هفتم توسعه جایگزین 

قوانین دائمی می شود
رئیس مجلس شــورای اســامی گفت: اگر موضوعی در برنامه هفتم 
توسعه مصوب شود که قانون دائمی داشته باشد، مصوبه برنامه به مدت 

پنج سال جایگزین قانون دائمی می شود.
 

حجت الاسام علیرضا ســلیمی در جلســه علنی و در جریان بررسی 
جزئیات لایحه برنامه هفتم توســعه کشور، اظهار داشــت: بسیاری از 

قوانین دائمی در برنامه هفتم توسعه یا نسخ شده یا محدود شده است.
وی ادامه داد: بنده از رئیس مجلس شورای اسامی تقاضا می کنم تا به 
صورت کلی اعام کند در هر کجای این برنامه که قوانین دائمی محدود 
یا نسخ شده است، احکام برنامه هفتم توســعه حاکم خواهد شد تا ما با 

مغایرتی مواجه نشویم.
محمدباقر قالیباف در پاسخ به این نماینده، گفت: اگر در جریان بررسی 
برنامه هفتم توســعه موضوعی به تصویب برسد، حتماً یک حکم تنقیح 
برای آن نوشته می شــود به این معنا که اگر قانون دائمی وجود داشته 
باشد حکم مصوب جایگزین قانون دائمی شــده و به مدت پنج سال در 

برنامه اجرایی می شود.
همچنین رئیس مجلس در پاســخ به تذکر جمعی از نمایندگان، اظهار 
داشــت: نمایندگان مجلس تذکر دادند که درباره برنامه هفتم توسعه 
گزارش ارائه شــود که مانند بودجه این موضوع لحاظ شده و گزارش ها 
به صورت سه ماهه، ســالانه یا فصلی ارائه می شــود و معاونت قوانین و 

نظارت آن را بررسی خواهند کرد.
رئیس مجلس شورای اسامی تصریح کرد: در آخرین ماده برنامه هفتم 
توسعه هم پیش بینی شــده است تا شــورای راهبری برنامه با ترکیب 
مجلس شورای اسامی و دولت به منظور نظارت عمومی تشکیل شود. 
درباره آئین نامه ها نیز تاکید شده است که پس از تصویب و اباغ برنامه 
هفتم توسعه و تا قبل از ســال ۱۴۰۳ باید زمان بندی تهیه آئین نامه ها 

مشخص شود.

آیت الله جنتی:
جامعه اسلامی جامعه ای امن است

رئیس مجلس خبرگان رهبری گفت: جامعه اسامی جامعه امن است 
و آبرو، اموال و اخاق و دین مردم باید حفظ شــود و همه چیز آنها باید 

حفظ شود.
 آیت الله احمــد جنتی رئیس مجلــس خبرگان رهبری در ســخنان 
افتتاحیه دوازدهمین اجاس رســمی دوره پنجــم مجلس خبرگان 
رهبری، گفت: آغاز امامت امام زمان علیه الســام را تبریک می گویم 
و در هفته دفاع مقدس یاد و خاطره شــهدای جنــگ تحمیلی گرامی 

می داریم.

وی افزود: ضمن تسلیت شهادت حجت الاســام عباسعلی سلیمانی 
عضو مجلس خبرگان رهبری باید گفت که این شــهدا همیشــه ادامه 
دهنده شهدا دفاع مقدس است و این خون ها ادامه راه انقاب را تضمین 

می کند.
آیت الله جنتی با اشــاره به حدیث پیامبر )ص( مبنی بر اینکه مسلمان 
کسی است که سایر مسلمانان از دســت و زبان او در امان باشند، اظهار 
داشت: دین ما اسام اســت و هرگاه از نماز هم می خواهیم خارج شویم 

سام می دهیم لذا باید این روح سامت را حفظ کنیم.
وی ادامه داد: جامعه اسامی جامعه امن اســت و آبرو، اموال و اخاق و 

دین مردم باید حفظ شود و همه چیز آنها باید حفظ شود.
رئیس مجلس خبرگان در ادامه با اشــاره به اهمیت سامت در جامعه 
تاکید کرد: باید تــا جایی که می توانیم مانع ضربه خوردن به ســامت 

جامعه اسامی شویم.
وی بیان کرد: ما باید قدر سامت جامعه اســامی را بدانیم و از سامت 

دینی مالی و حیثیتی جامعه اسامی دفاع کنیم.
گفتنی است؛ این اجاس با حضور نمایندگان منتخب مردم در مجلس 
خبرگان رهبری از استان های سراسر کشور امروز و فردا به مدت دو روز 

در ساختمان مجلس قدیم برگزار می شود.

تریبون

وزیر راه و شهرسازی گفت: در گذشته برای سوزن های 
صنعت ریلی هم وابســته بودیم اما اکنون درخدمات 

سیگنالی و موتور به خود کفایی رسیده ایم.
 مهرداد بذرپاش در حاشــیه مراســم افتتاح دهمین 
نمایشــگاه حمل و نقل ریلی گفت: نیاز بازار داخل در 
حوزه حمل و نقل ریلی زیاد اســت که در همین راستا 

شرکت های زیادی می توانند فعال شوند.
به گفته وزیر راه و شهرســازی ما محدودیت ناوگان در 
حوزه لوکوموتیــو، واگن باری و مســافری داریم و من 
تکلیف جدید برای شــرکت راه آهن قــرار داده ام که 
ظرف یک ســال آینده تعداد ناوگان را به شــکل قابل 

توجهی افزایــش دهند و ناوگان مســافری 
را هم در اولویت قرار دهند کــه این حجم از 
تقاضا در ایام خاص و یا ایــام غیر خاص باید 
پاســخ داده شــود چراکه صنعت ریلی یک 
صنعت محبوب بین مســافران و متقاضیان 

است.
وی ادامه داد: صنعــت راه آهن یک صنعت 

ایمن ارزان و صنعت خوب اســت اما مــا محدودیت 
نــاوگان داریم اما خوشــبختانه در توســعه شــبکه 
خدمات الکترونیکی و توســعه ناوگان اتفاقات خوب 
رخ داده اســت به طــوری که داخلی ســازی و عمق 

داخلی ســازی در این حوزه اتفــاق افتاده 
است.

وزیر راه و شهرسازی افزود: در گذشته برای 
ســوزن های صنعت ریلی هم وابسته بودیم 
اما در حال حاضر شــاهد آن هســتیم که در 
خدمات ســیگنالی و موتور بــه خود کفایی 

رسیده ایم.
بذرپاش تاکید کرد: در ترمز واگــن و ترمز لوکوموتیو 
به خود کفایی رســیده ایم و حتی در ریــل هم به خود 
کفایی رسیده ایم و شــرکت ذوب آهن در این حوزه به 

خودکفایی رسیده است.

وی گفــت: صنعت راه آهــن و ریل به پیشــرفت قابل 
توجهی رسیده اما کافی نیست چرا که ایران سرزمین 
فرصت لجســتیکی و ترانزیتی اســت دورنمای خوبی 
برای این و موقعیــت جغرافیایی قــرار داده ایم و همه 
شرکت ها باید هرچه ســریع تر اقدامات بالقوه خود را 

بالفعل کنند.
وی در پایان تاکید کرد: دســت یاری را به ســوی همه 
شــرکت ها دراز می کنیم تا کمک کنند طی چند سال 
آینده فرصت ها را به عامل قــدرت و تولید ثروت کنیم 
تا زیر ساخت ها توســعه یابند تا این این زیرساخت ها 

اقدام به تولید ثروت کنند.

 فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: تهاجمات رسانه ای، 
فضای مجازی برای غلبه بر اندیشــه جوانان ما چیزی 
شبیه به اســتفاده از ســاح های کشــتار جمعی در 
هیروشیما و ناگازاکی در پایان جنگ جهانی دوم است.

 سردار سرلشکر پاسدار حسین سامی در گردهمایی 
ایثارگران دانشــگاه تهران که در تــالار عامه امینی 
دانشگاه تهران برگزار شد، اظهار داشت: دانشگاه کانون 
جوشــش الهام، امید و نقطه کانونــی معرفت، ادب و 

فرهنگ جامعه ما است.
وی با بیان اینکه دانشــگاه مظهر اعتبار و شــخصیت 
جهانی کشور ما اســت، بیان کرد: همیشــه دانشگاه 
پرچمدار حریت، آزادی و بیرق دار مبارزه با اســتکبار، 

استعمار و استبداد بوده است.
فرمانده کل سپاه افزود: گاهی صحن دانشگاه محراب 
جنگ با دشمنان استقال، آزادی و سرافرازی و شکوه 
و شــخصیت جهانی ملت ما بوده است؛ به همین دلیل 
امروز دشــمنان برای تحریف ذهن ها، تسخیر قلب ها، 

تســلط بر فضای اندیشــه و تفکر و باورهای 
جوانان مــا دانشــگاه را نقطــه تمرکز تمام 

تاش های خود قرار دادند.
ســردار ســامی عنوان کــرد: تهاجمات 
رســانه ای، فضای مجــازی بــرای غلبه بر 
اندیشه جوانان ما چیزی شــبیه به استفاده 
از ساح های کشــتار جمعی در هیروشیما و 

ناگازاکی در پایان جنگ جهانی دوم است.
ســردار ســامی گفت: دانشــگاه میدان مقدس این 
مبارزه نوین اســت؛ یعنی جایی کــه هیچ کس پژواک 
صدای بیگانه نمی شود؛ قلب ها استحکام پیدا می کند 
و ذهن ها روشن، وســیع و آگاه می شوند و روشنفکران 
حقیقــی، دشــمن را در کاس ها و صحن دانشــگاه 
شکســت می دهند؛ امروز به فضل الهی آثار شکست را 
در سیمای دشــمن دیدیم و در روزها و ماه های آینده 

نیز خواهیم دید.
وی بــا تاکید بر اینکه دانشــگاه محل نمایش شــکوه 

ایمــان و علم به عنــوان دو عنصر اساســی 
شخصیت بخش به جامعه ما اســت، یادآور 
شــد: از این جهت دســت همه اســاتید را 
صمیمانه می بوسم و به وجود اندیشمندان، 
فرهیختــگان عرصه علــم و فرهنگ جامعه 
به عنوان یک ســرباز کوچک اســام و ایران 

افتخار می کنم.
فرمانده کل ســپاه اظهار داشــت: شــهدا برای دفاع 
از منزلت، حیثیت، دیــن، آزادی، اســتقال و حفظ 
تمامیت این کشــور بــه میدان های جنگ شــتافتند 
و ســینه های خــود را ســپر گلوله هایــی کردند که 

می خواست قلب ملت را نشانه بگیرد.
سرلشکر ســامی گفت: واقعیت این است که بسیاری 
از حقایق تاریخ جریان های زنده ای هســتند؛ در واقع 
حقایقی جاری در متن زمان که هرگز با گذشــت زمان 
کهنه می شوند و دارای شعاع تاثیر ابدی هستند؛ زائل 
نمی شوند و همواره هویت، عزت و کرامت جامعه با این 

حوادث حیــات می یابد.فرمانده کل ســپاه بیان کرد: 
خیلی از واقعیت هاســت که پیر و فراموش نمی شود؛ 
بلکه امتداد پیــدا می کند و گاهی مثل واقعه عاشــورا 

تصاعد در حیات می یابد.
سردار سامی با تاکید بر اینکه عاشورا قلب تاریخ بوده و 
برای همیشه قلب پر تپش حیات ما است، اظهار داشت: 
جنگ جلوه ای از شــکوه و جلوه ای از آن شکوه در عصر 
حاضر بود.وی عنوان کرد: عاشــورا در زمان کوتاه بود؛ 
اما در عمق تاثیر، محدوده تحمل و دامنه صبر و توکل 
امام بود که یک قله رفیع از فضیلت ها ســاخت و همه 
فضائل عالم از آن جوشــید و دفاع مقدس در دامنه آن 
قله رفیع، انبســاطی از عاشــورا در حد و تحمل ما بود.
وی با بیان اینکه در جنــگ تحمیلی، همه قدرت های 
اقتصادی دنیا به صدام کمک می کردند، یادآور شــد: 
این کمک هــا به قدری بود که در حیــن جنگ، قدرت 
زمینی صدام چهارمین ارتش زمینی جهان و متشکل 

از ۵۰ لشکر و ۹۰ تیپ شد.

وزیر

سپاه

خریــدار   بانــک مرکزی موظف شــد 
زیرســاخت های  و  ارزی  سیاســت های 
تبادلات ارزی را به نحــوی اصاح نماید که 
انگیزه و امکان بیش اظهاری در واردات و کم 
اظهاری در صادرات کالاها وجود نداشــته 

باشد.
در جلسه صحن علنی روز سه شنبه) چهارم 
مهرماه( مجلس شــورای اســامی، ادامه 
بررسی جزییات لایحه برنامه هفتم توسعه 
کشور در دستور کار قرار گرفت و نمایندگان 
بــا بندهــای )ب(، )پ(، )ت( و اجزاء آن در 
ماده )۴( که به محیط کسب و کار اختصاص 

دارد، موافقت کردند.
در ابتدا با نظر رییس مجلس شورای اسامی 
بند )الف( ماده )۴( بــرای اصاح، مراعا ماند 
و در ادامــه نمایندگان با بنــد )ب( موافقت 

کردند.
در بنــد )ب( دولــت مکلف اســت ظرف 
۶ ماه پــس از لازم الاجرا شــدن این قانون، 
حمایت های تعرفه ای را مقید به زمان نموده 
و نرخ ســود بازرگانی واردات را متناســب 
با سیاســت های تجاری و صنعتی کشــور 

بازنگری کند.
محمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون 

اقتصادی مجلــس در موافقت بــا بند )ب( 
گفــت: سیاســت های تجــاری و تولید در 
بند)ب( لحاظ شــده اســت و نرخ ســود 
بازرگانی باید به نحوی تنظیم شــود که به 
رشد و توسعه کشــور کمک کند و بند )ب( 

در همین راستا است.

مخالفت مجلس با پیشنهاد کاهش 
طبقات تعرفه ای گمرک

در ادامه سید شمس الدین حسینی رئیس 
کمیســیون ویژه حمایت از تولید ملی در 
مجلس پیشــنهاد الحــاق به بنــد )ب( را 
مطرح کرد که بر اســاس این پیشــنهاد، 
طبقات تعرفــه ای گمرکــی از ۹ طبقه به 
۴ طبقه برای حمایت بیشــتر از بازرگانان 

کاهش پیدا کند.
نماینده دولت در مخالفت با این پیشــنهاد 
گفت: طبق قانون واردات و صادرات، طبقات 
تعرفه ای در اختیــار دولت اســت و اگر بر 
اســاس این پیشــنهاد طبقات تعرفه ای به 
نصف کاهش پیدا کند، مشکاتی در تنظیم 
بازار و واردات و صادرات رخ می  دهد و نباید 

این ابزار را از دولت گرفت.
محســن زنگنه ســخنگوی کمیســیون 

تلفیــق لایحه برنامــه هفتم توســعه در 
مخالف با این پیشــنهاد گفــت: ۹ طبقه 
تعرفه ای در گمرک برای ســود بازرگانی 
وجود دارد و اگر این طبقــات به ۴ طبقه 
کاهش پیدا کنــد، این ابــزار را از دولت 
می گیریم و ممکن اســت دولت در تنظیم 
واردات و تنظیــم بازار دچار مشــکاتی 
شــود. برهمین اساس کمیســیون با این 

پیشنهاد مخالف است.
در ادامه بنــد )پ( به تصویــب نمایندگان 
رســید که طبــق آن وزارت صنعت، معدن 
و تجارت )ســازمان توســعه تجارت ایران( 
مکلف اســت تا پایــان ســال دوم برنامه، 
بســترهای لازم بــرای ایجاد، توســعه و 
حمایت از شــرکتهای خصوصی، عمومی 
غیردولتــی و تعاونی واســطه صادراتی از 
جمله شــرکت هــای مدیریت صــادرات، 
شــتاب  و  مشارکت)کنسرســیوم(ها 

دهنده های صادراتی فراهم نماید.
نماینــدگان در ادامه با بنــد )ت( به منظور 
جلوگیری از بیــش اظهاری در واردات و کم 
اظهاری در صــادرات کالاها موافقت کردند 

که به این شرح است:
۱- بانک مرکزی موظف است سیاست های 

ارزی و زیرســاخت های تبادلات ارزی را به 
نحوی اصاح نماید که انگیزه و امکان بیش 
اظهاری در واردات و کم اظهاری در صادرات 

کالاها وجود نداشته باشد.
۲- وزارت امور اقتصــادی و دارایی )گمرک 
جمهوری اسامی ایران( مکلف است ظرف 
۶ ماه پــس از لازم الاجرا شــدن این قانون 
نســبت به اصاح ســاز و کارهای گمرکی 

اقدام نماید، به نحوی که از سال اول برنامه، 
ســالانه حداقل برای ۱۰ قلــم از کالاهای 
وارداتی )شناســه بیــن المللــی کالا )اچ.
اس(( دارای بالاتریــن مأخذ تعرفه گمرکی 
و ۱۰ قلــم کالای صادراتــی با بیشــترین 
میزان ارزش صادرات در سال قبل، شناسه 
اختصاصــی تعرفه )تی.اس.ســی( صادر و 

ارزش گذاری نماید.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛در تولید قطعات ریلی به خود کفایی رسیدیم

وشیما است  تهاجمات رسانه ای علیه جوانان، شبیه بمباران هسته ای هیر

خریدار   فرمانده نیروی راهبردی دریایی 
ارتش جمهوری اســامی ایــران، اجرای 
ماموریت توســط ناوگروه ۸۶ و دریانوردی 
در دور کره زمیــن، را نماد عزت کشــور و 

اقتدار ایرانیان عنوان کرد.
بــه گــزارش اداره کل روابــط عمومــی و 
اموربین الملل دیوان محاســبات کشــور، 
امیر دریــادار شــهرام ایرانی در مراســم 
صبحگاه مشــترک پایگاه مقاومت شــهید 
رسول عســگری دیوان محاســبات که به 
مناســبت هفته دفاع مقدس برگزار شــد، 
با گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدا به ویژه 
شهدای هشت سال دفاع مقدس و قدردانی 
از ایثارگری هــای رزمنــدگان و جانبازان 
اظهار داشــت: دفاع مقدس متعلق به تمام 
مردم اســت و امروز باید قدردان جانفشانی 
های شــهدا، جانباران، آزادگان و ایثارگران 

سرافراز باشیم.
فرمانده نیــروی راهبــردی دریایی ارتش 
جمهوری اســامی ایران در بخش دیگری 
از سخنان خود با تشــریح محدوده اجرای 
ماموریت و مســیر پیمایــش دریانوردی 
ناوگروه ۸۶ گفت: گــردش در دور دنیا و آن 
هم با ناوی که توســط متخصصــان ایرانی 
ساخته شد و برای نخســتین بار اتفاق افتاد 

یک تاریخ سازی مهم بود.
امیر دریادار ایرانی با اشــاره به فرمایشات 
رهبر معظــم انقاب دربــاره اهمیت دریا 
و توجه بــه امنیت دریایی اظهار داشــت: 
در مامویــت ناوگروه ۸۶، در کنــار اقتدار 

نظامی، اقتدار در تمام بخش ها را شــاهد 
بودیــم و به نوعــی نماد عزت ایــران رقم 

خورد.
وی با بیان اینکه در این ماموریت دریادلان 
ارتش برای نخســتین بار در تاریخ کشور به 
آبهــای اقیانوس آرام ورود کــرده و در آنجا 
دریانوردی کردند، تصریح کــرد: در طول 
این مدت و در شرایط سخت طوفانی که در 
برخی مواقع در اقیانوس آرام و اطلس شاهد 
بودیم، مسیرهایی را طی کردیم که باور آن 

برای خیلی ها غیرباور بود.
فرمانده نیروی دریایی ارتش افزود: در طول 
مسیر با زیرساخت های مخابراتی که توسط 
جوانان نخبه ایرانی ایجاد شــده بود، حتی 
یک ثانیه هم ارتباط ما قطع نشــد و سامانه 
های ارتباطی به هیچ وجه ایــراد پیدا نکرد 
که این نشــان از تولید محصــول با کیفیت 

ایرانی و ملی است.
امیردریادار ایرانی با تاکید بــر اینکه ایران 
امروز یک ابرقدرت اســت، تصریح کرد: در 

ماموریتی که توسط ناوگروه ۸۶ رقم خورد 
تمام مردم کشورمان در آن شریک هستند 

و ما نیز قدردان آنان هستیم.
علی کامیار دادســتان دیوان محاســبات 
کشــور نیز با تبریک هفتــه دفاع مقدس 
و قدردانــی از دلاورمردی هــای نیروی 
دریایی در دوران جنــگ تحمیلی اظهار 
داشــت: هرگاه بــه بیانات مقــام معظم 
رهبری که فرمودند ما بــه قله ها نزدیک 
شــدیم، فکر می کنیــم و افتخارآفرینی 

های بزرگ کشــورمان از جمله اقدامات 
نیروی دریایی را مــی بینیم، درک بهتری 
نســبت به این افتخارات پیــدا می کنیم، 
بدون شــک یکی از قله هایی که فتح شــد، 
اقدام نیروی دریایی راهبردی ارتش در طی 
کردن مدار ۳۶۰ درجه بــود و اگر تمام ابعاد 
این رویداد درک نشــد، به این علت بود که 
نمی خواستیم دشمنان به همه قدرت ایران 

پی ببرند .
کامیار با بیان اینکه در این ماموریت اقتدار 
ایران در بخــش های مختلف بــه نمایش 
گذاشــته شــد، افزود: از جمله موارد حائز 
اهمیت این سفر، این بود که هنوز آمریکایی 
ها نتوانسته اند کشــف کنند این ناودریایی 
سوخت خود را چگونه تامین کرده و دشمن 
باید بداند که هنوز همه قدرت ایران کشــف 

نشده است.
وی با با بیان اینکه آنچه امروز داریم، مرهون 
دلاورمردی هایی اســت که در دوران دفاع 
مقدس با اســتقامت و ایســتادگی شهدا و 
رزمندگان اسام اتفاق افتاد و دفاع مقدس 
و آثار ارزشــمند آن هنوز در جامعه ساری و 
جاری است، گفت: این ملت پایبند به خون 
شهیدان هستند و خون شــهیدان هنوز در 
حال جوشیدن اســت و تبلور روحیه جهاد 

و شهادت در بین جوانان آن مشهود است.
براســاس این گزارش، امیردریادار شهرام 
ایرانی همچنین با سید احمدرضا دستغیب 
رئیس کل دیوان محاســبات کشور دیدار و 

گفت وگو کرد.
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رئیس سازمان توسعه تجارت عنوان کرد
 آمادگی ایران و عراق برای دستیابی به تجارت

 ۴۰ میلیارد دلاری در بلندمدت
رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: ســطح روابط تجاری و 
اقتصادی ایران و عراق در ســال های اخیر افزایش قابل توجهی داشته 
اســت و می توان تجــارت ۳۰ تــا ۴۰ میلیــارد دلاری را در بلندمدت 

پیش بینی کرد.
مهدی ضیغمی در دومین همایش مشــترک بازرگانــی ایران و عراق 
خاطرنشان کرد: ایران در ۴۰ سال گذشته و به ویژه یک دهه اخیر تحت 
شــدیدترین تحریم ها قرار گرفته، اما در همین مدت به دستاوردهای 
خوبی در زمینه فناوری و صنعتی رسیده اســت که آمادگی انتقال آنها 

برای توسعه پروژه های صنعتی عراق را دارد.
وی افزود: همچنیــن از طــرف وزارت صمت و دولت ایــران حمایت 
همه جانبه برای توســعه صنعتی کشور عراق را تا ســال ۲۰۳۵ اعام 
می کنیم.رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران اظهار داشــت: برای 
رسیدن به این اهداف، چالش ها و مســائلی وجود دارد که امیدواریم با 
حل مسائل لجستیک و تراکنش های مالی بتوانیم به اهدافی که توسط 

رؤسای جمهوری دو کشور ترسیم شده، دست یابیم.
وی تاکید کرد: مهمترین موضوع در کمیته مشــترک بازرگانی ایران و 
عراق بررسی برنامه ها، زیرساخت ها و راهکارهای توسعه تجاری کشور 
و دســتیابی به تجارت ۲۰ میلیاردی و رســیدن به تجارت ۴۰ میلیارد 
دلاری در بلندمدت است.این مقام مسوول تصریح کرد: در این کمیته، 
همچنین راهکارهای برقراری توازن تجاری و اقداماتی که دو کشــور 

می توانند برای تحقق آن انجام دهند، مورد توجه قرار گرفته است.
ضیغمی اظهار داشت: در کمیته مشــترک درباره رفع ممنوعیت های 
تجاری و اســتانداردی بین دو کشــور تبادل نظر و درخصوص موضوع 
لجستیک و تبادلات تجاری برای رسیدن به تجارت ۲۰ میلیارد دلاری 

نیز مباحثی مطرح شد.
وی افزود: بررسی مشکات شــرکت های خدمات فنی و مهندسی نیز 
باید در ایــن کمیته مورد توجه قــرار گرفته و امیدواریــم موضوعات و 

مسائل مربوط به بازارچه های مرزی نیز مورد تدقیق قرار گیرد.
رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران تصریح کرد: معتقدم با برگزاری 
جلسات منظم از جمله کمیته مشترک بازرگانی دو کشور می توانیم به 

اهداف تجاری دست یابیم و مسائل و مشکات را حل کنیم.

وزارت صمت: 
وسازان برای لغو گارانتی  بهانه خودر

 شوخی است
مدیرکل دفتر خدمات فنی و مهندســی وزارت صمت ضمن تشــریح 
تعهدات خودروســازان به انجام گارانتی، از پیوستن همه  خودروسازان 
داخلی به ســامانه ملی گارانتی تا پایان ماه جاری خبر داد و تاکید کرد 

که بهانه های خودروسازان برای گارانتی، یک شوخی است.

حمید محله ای  ضمن اشــاره به اینکه خودرو به این سامانه ملی گارانتی 
اضافه شــده اســت، اظهار کرد: خودرو به این ســامانه اضافه شده، اما 
هنوز خودرو سازان داخلی در این ســامانه حضور ندارند؛ بر این اساس 
خودروسازان داخلی در فرآیند کار قرار گرفته و برای این منظرر بایستی 
شبکه خود را معرفی کنند؛ سپس شــبکه آن ها ارزیابی و تایید می شود 
و در ســامانه درج خواهد شــد.مدیر کل دفتر خدمات فنی و مهندسی 
وزارت صمت خاطرنشان کرد: البته باید گفت که عدم حضور فعلی این 
خودروسازان در این ســامانه، به معنای نداشتن گارانتی خودرو نیست؛ 
خودروهای داخلی همگی تا ۶۰ هزار کارکرد و به مدت ســه سال دارای 
گارانتی هستند )در این ســه ســال خدمات به صورت رایگان ارائه می 
شــود و پس از آن، خدمات پس از فروش با اخذ مبالغ از مشتری صورت 
می گیــرد(. ضمن اینکه خودروســازان داخلی تا پایان مهر به ســامانه 
ملی گارانتی وارد خواهند شــد.وی افزود: فرآیند ورود خودروسازان به 
سامانه انجام شده و در حال اخذ اطاعات آن ها هستیم. سامانه گارانتی 
مجموعه تعهداتی اســت که خودروســاز به مردم ارائــه می کند؛ البته  
گارانتی ها دارای مغایرت هایی هم هستند که در حال بررسی برای رفع 
این مغایرت ها هســتیم. ضمن اینکه ارتباط میان سامانه های شرکت ها 

با سامانه گارانتی نیز در حال ایجاد و فراهم شدن است.
این مقام مســئول در وزارت صمت گفت: اینکه برخی خودروســازان، 
چنانچه شیشه خودرو دودی شده باشد یا کفی آن سه بعدی نصب شده 
باشد، از گارانتی ســرباز می زنند و آن را قبول نمی کنند، به هیچ عنوان 
صحت ندارد و ممکن هست که شــوخی باشد؛ اما اگر مشتریان گزارش 
و شکایتی در این زمینه داشته باشــند، حتما مورد پیگیری و رسیدگی 

توسط دفتر خدمات فنی و مهندسی وزارت صمت قرار خواهد گرفت.   
مدیر کل دفتــر خدمات فنی و مهندســی وزارت صمــت تاکید کرد: 
فرآیند نظارت بر گارانتی در کشور بایستی تقویت شود؛ افراد می توانند 
در این ســامانه شــکایت خود را ثبت کنند و ظرف یک هفته نیز به این 
شکایت ها رسیدگی خواهد شد. لازم است که دستگاه های نظارتی هم 

باید به وزارت صمت کمک کنند.

مارکِتس اینسایدِر: 
ایران به دنبال دلارزدایی از مسیر بریکس است

 چندی پیش، بلوک اقتصادی بریکس )متشــکل از برزیل، روســیه، 
هند، چین و آفریقای جنوبی( از شش کشــور دعوت کرد به این ائتاف 
بپیوندند. اعضای این بلوک اقتصادی امیدوارند بریکس به ســلطه دلار 

پایان دهد و به جایگزینی برای نظم جهانی مسلط غربی تبدیل شود.
اعضای جدید دعوت شــده به بریکس عبارت اند از ایران، امارات متحده 

عربی، مصر، آرژانتین، عربستان سعودی و اتیوپی.
ایران که به شدت از سوی آمریکا تحریم شــده است، از موضوع معامله 
با ارزهای غیر دلاری به شدت استقبال کرده اســت، در حالی که سایر 

کشورها، مواضع مختلفی در برابر جایگزین های دلار اتخاذ کرده اند.
پیوستن صادرکنندگان بزرگ انرژی از جمله عربستان سعودی، ایران 
و امارات در فهرســت اعضای بالقوه بریکس اهمیت زیــادی دارد؛ زیرا 
انرژی، که معمولاً با دلار آمریکا دادوســتد می شود، جزء اصلی اقتصاد 
جهانی است؛ بنابراین، هر حرکتی از ســوی این صادرکنندگان انرژی 
برای تجارت با ارزهای غیردلاری ممکن اســت در اقتصاد کان شتاب 
بیشتری بگیرد.ایران که دچار تحریم های زیاد و یکی از تولیدکنندگان 

بزرگ نفت است، از سال ها پیش برای دلارزدایی تاش می کند.
تهران در نشست ماه مه بریکس با ۱۱ کشور دیگر از جمله هند، روسیه و 
سریانکا تاش زیادی برای دلارزدایی انجام داد.با توجه به اینکه ایران 
از سال ها پیش دچار تحریم بوده است، از سال ۲۰۱۰ میادی استفاده 
از یوان برای تسویه حســاب های تجاری را مدنظر قرار داده اســت و در 
سال ۲۰۱۲ میادی، چین شــروع به خرید نفت خام از ایران با استفاده 

از یوان کرد.

بازار

 وزیر جهاد کشاورزی گفت: خودکفایی ۱۰۰ درصدی 
پنج محصول اساســی شــامل گندم، برنج، جو، پنبه و 
شــکر در بحث تامین امنیت غذایی کشور، در اولویت 
برنامه های وزارت جهاد کشــاورزی در ســال زراعی 

جدید ۱۴۰۳ - ۱۴۰۲ قرار گرفت.
محمدعلی نیکبخت در مراسم آغاز سال زراعی جدید 
۱۴۰۳ - ۱۴۰۲ در جمع مسوولان و خبرنگاران که به 
صورت حضوری و وبیناری با اســتانداری  های سراسر 
کشور برگزار شد، افزود: سال گذشته کشاورزان با همه 
سختی ها، خشکسالی ها و مشکاتی که پیش رو بود، 
به ویژه در تولید محصول اســتراتژیک گندم کارهای 

خوبی انجام دادند.
وی بیان داشت: مطابق پیش بینی های انجام شده، در 
پاییز و زمستان بارندگی های مناسبی خواهیم داشت 
که اگر در بهار هم شرایط مناسب باشــد، می توانیم با 
همــکاری یکدیگر در ســال زراعــی ۱۴۰۳ - ۱۴۰۲ 
افزایش تولید نســبت به ســال زراعی گذشته داشته 

باشیم.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشــت: امنیت غذایی 

و تامین غذای ســالم برای مــردم و تامین 
معیشت، جزو تاکیدات رهبر معظم انقاب 
است، بر این اساس باید مســیر را به گونه 
ای انتخــاب کنیــم کــه در محصــولات 
استراتژیک به ویژه پنج محصول راهبردی 
گندم، برنج، جو، پنبه و شــکر خودکفایی 
۱۰۰ درصدی ایجاد کنیم، در بخش دیگر 

محصولات متعهد شــدیم که از همــه ظرفیت های 
موجود کشور استفاده کنیم تا ضریب خودکفایی را 

افزایش بدهیم.
وی تصریح کــرد: در این محصولات اساســی، مطابق 
اســناد بالادستی و سیاســت های اباغی رهبر معظم 
انقاب و ســند انتظار رییس جمهوری، مقرر شده در 

این محصولات به خودکفایی ۹۰ درصدی برسیم.
نیکبخت با تاکید بر اینکه امنیت غذایی کشــور کمتر 
از امنیت نظامی نیســت، گفت: با تاکیــد رهبر معظم 
انقاب و رییس جمهوری، دو موضــوع مهم همکاری 
و کمک دســتگاه های دولتی از جمله مجلس شورای 
اســامی، ســایر قوا و دســتگاه های داخل کشور در 

کنار وزارت جهاد کشــاورزی و بــا توجه به 
محدودیت منابع پایه کشاورزی دانش بنیان 
و افزایش بهره وری در اولویت برنامه ها قرار 

دارد.
وی بــا بیان اینکــه ما در بحــث آب و زمین 
محدودیت داریم، افزود: سازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشــاورزی )تــات( باید به 
صورت جدی تر به این موضوع بپــردازد، به طوری که 
علم و دانش را با توجه به ظرفیتی که در ســازمان تات 
وجود دارد بــه مزارع منتقل و در اختیــار بهره برداران 

قرار دهد.
این عضو کابینه دولت ســیزدهم اظهار داشت: اکنون 
۲ هزار محقق و پژوهشــگر، همچنین دانشــگاه ها و 
دانشــکده های کشــاورزی زیادی داریم و به نظر می 
رســد برای انتقال دانش به مزارع باید مراکز خدمات 
کشــاورزی ما به مراکــز ترویج و آموزش کشــاورزی 
تبدیل شــوند تا محققان ما در مراکز خدماتی حضور 

پیدا کنند.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه تولید ما با میزان 

تولید کشاورزان پیشــرو کشــور فاصله زیادی دارد، 
گفت: تولید کشــور ما با رکوردهای کشاورزان نخبه و 
پیشــرو فاصله زیادی دارد که باید سعی کنیم تا سطح 
تولید متوســط را به این رکوردها نزدیــک کنیم، در 
برخی مناطق عملکرد گندم ۱۱ تــا ۱۲ تن در هکتار و 
در برخــی مناطق ۱.۵ تا ۲ تن در هکتار اســت که باید 
این فاصله را با کمک کشــاورزی دانش بنیان کاهش 

بدهیم.
وی ادامــه داد: همچنیــن حدود ۱۸ میلیــون هکتار 
زمین زراعی قابل کشــت داریم که ۶ درصد این اراضی 
کاس یک و دو هســتند که باید در حفظ کاربری این 
اراضی دقت کنیم. تاکید من به اســتانداران این است 
که با کمک به سازمان جهاد کشاورزی، سازمان منابع 
طبیعی و سازمان امور اراضی استان ها، تغییر کاربری 

را به حداقل برسانیم.
نیکبخت افزود: اراضی کشــاورزی به عنــوان ثروت و 
سرمایه در اختیار ما قرار دارد، بنابراین حیف است که 
آنها را تغییر کاربری بدهیم و به سمت سایر استفاده ها 

و کاربری های غیرکشاورزی ببریم.

وزیر

خریدار  ســخنگوی کمیســیون تلفیق 
برنامــه هفتم گفــت: در برنامــه هفتم به 
دولت اجازه دادیم که ســهمیه یارانه بنزین 
می تواند هــم به خودرو داده شــود و هم به 

شخص.
 محسن زنگنه، سخنگوی کمیسیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم گفــت: لایحه دولت ۲۴ 
فصل و هر فصل یک جــدول دارد که در آن 
جدول اتفاقاتی که در این ۵ سال قرار است 
رخ دهــد را بیان می کند. جــداول یک تا ۶ 

جدول اصلی هستند.

تلاش ما و دولت این بود که تمرکز 
خود را بر صنایع پیشران و رشد 

اقتصادی بگذاریم
وی ادامــه داد: در مواد اولیــه برنامه هفتم 
دولــت را مکلــف کردیم کــه وزارت نفت 
می توانــد با جلــب رضایت شــرکت های 
خصوصی بــرای ایجاد میدان هــای نفتی 
جدید اقدام کند؛ اگر ما قرار اســت به رشد 
۸ درصدی برسیم چاره ای نداریم جز اینکه 
بخش خصوصی را به میدان بیاوریم. با دولت 
توافق کردیم که اگر در عین بررســی برنامه 
هفتم مــواردی بود کــه بــاری را به دولت 
تحمیل می کرد این را با نظر ریاست مجلس 

به کمیسیون تلفیق ارجاع دهیم.
زنگنه در زمینــه هماهنگی دولت و مجلس 
تاکید کرد: تا امروز ســه جلســه در هیات 
رئیسه با شخص رئیس جمهور داشتیم که 
این در زمان برنامه هــای مختلف بی نظیر 

است.
وی درباره امــکان تحقق ایــن برنامه بیان 
کــرد: برنامه هــا دو نــوع اســت نوعی که 
نقطه زنی می کند برای مثــال می گوید که 
من در این زمینه فقــط می خواهم کار کنم، 
اما برخی دیگر برنامه های جامع هستند که 
این لایحه ای که دولت ارائه داد ۲۴ فصل و از 
نوع جامع بود. مجلس هم این برنامه جامع 
را جامع تــر کرد. تاش ما بــا دولت این بود 
که تمرکز خود را بر صنایع پیشــران و رشد 
اقتصادی بگذاریم؛ لذا برنامه جامع اســت؛ 

اما تاش کردیم ذیل هــر فصل در مواردی 
بیشتر زمان بگذاریم.

سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم درباره اصاحاتــی که در برنامه هفتم 
انجام شــد نیز گفت: برای مثال دولت رشد 
اقتصاد دریایی را در برنامه هفتم حدود سه 
برابری دیده بود که ما یک و نیم برابری این 
را دیدیم و یا زمانی که ممکن است یک فرد 
دارای مسکن شود را ۷ ساله دیده بود که ما 

این را هم اصاح کردیم.
وی ادامه داد: در ابتدای برنامه تاش کردیم 
که منابع مالی جدید خلق کنیم برای مثال 
یک بخشــی که امروز مطرح شد استفاده از 
منابع صندوق توسعه بوده است که می تواند 
بخش پیشــران را حرکت دهد. متاســفانه 
میزان معافیت های مالیاتی ما از میزان خود 
مالیات هایی که اخذ می کنیم بیشــتر است 

که ما در اینجا احکامی آوردیم.
صندوق هــای  کــرد:  تصریــح  زنگنــه 
بازنشســتگی داریم که قرار بــوده در طول 
سی ســال کارمندان به این صندوق ها پول 

دهند تــا بتواننــد حقوق کارمنــدان را در 
زمان بازنشســتگی بدهند، اما متاسفانه ۱۶ 
درصد از بودجه کشــور را به این صندوق ها 
به صورت مستقیم می دهیم. اگر همینطور 
ادامه دهیم بالغ بر ۶۰۰ همت کســری در 

صندوق ها خواهیم داشت.
در بخش منابع، ما ســوآپ بــرق را آوردیم 
یعنی دولت بــرق را از جایــی وارد کند و به 

نقطه دیگری صادر کند.
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم با تاکید بر اینکه برنامه باید به صورت 
واقعی در نظر گرفته شــود، گفــت: برنامه 
ششم در زمینه اقتصاد که حوزه ماست تنها 
۶ درصد محقق شده اســت عاوه بر اینکه 

این برنامه با تمدید، حدود هفت ساله شد.
وی ادامه داد: ما ســه ویژگی را بــا توجه به 
شرایط امروز کشور در برنامه لحاظ کردیم. 
برای مثال ثبات اقتصادی که بانک مرکزی 
را مکلف کردیم کــه باید ثبات نــرخ ارز را 
حفظ کند کــه اگر این اتفــاق بیفتد منجر 
به آرامش مردم می شــود؛ یعنی احکامی را 

نیاوریم که هزینه هایــی را به مردم تحمیل 
کند.

 در زمینه بنزین ما بــه دولت این اجازه را 
دادیم که یارانه حامل های ســوخت را به 
شخص دهد، اما بافاصله گفتیم که نباید 
نرخ این بنزین یارانــه ای تغییر کند و اگر 
دولت بخواهد تغییری در این زمینه ایجاد 
کند می تواند لایحه بیاورد و هر یک از این 
بندها را تغییر دهد، اما تغییرش ســخت 
می شــود و رای دو ســوم مجلس را نیاز 

دارد.
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم گفت: اولا دولت اجازه دارد تعیین کند 
که یارانه را به اشخاص ارائه دهد یا به خودرو؛ 
همچنین اینکه مقدار بنزین یارانه ای چند 
لیتر باشد نیز در اختیار دولت است اما در هر 

صورت باید قیمت بنزین ثابت بماند.
زنگنــه افــزود: دومیــن مســاله بحــث 
مردمی ســازی بود. در لایحه هفتم گفتیم 
دولت مکلف اســت تمام شــرکت هایش را 
واگذار کند یعنی شــرکت هایی که حداقل 

۵۰ درصد ســهم آنها متعلق به دولت باشد. 
الان دولت به ظاهر اعام می کند که بانک ها 
خصوصی شــده اســت، اما رئیس و هیات 
رئیســه آن را دولت انتخــاب می کند. باید 
به این برســیم که بخش خصوصی و مردم 
از دولت بهتر می توانند بنــگاه داری کنند. 
البته خصوصی سازی به این نیست که حتما 
مالکیت را واگذار کنیم، اما قراردادها را باید 

واگذار کنیم.

سال قبل حدود 2۶0 هزار میلیارد 
تومان از بودجه های عمرانی کشور 

محقق شد
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم تصریح کرد: ما به دولت تکلیف کردیم 
که در همین دو ســال اول باید تمام سهام 
خود را به دستگاه ها واگذار کند وگرنه خود 
سازمان خصوصی سازی می تواند این اقدام 
را انجام دهــد.در حوزه آبخیــزداری اعام 
کردیم کــه بخش خصوصــی می تواند این 
اقدام را انجام دهد و از همان می تواند سهم 

خود را بردارد.
وی ادامه داد: بــرای صرفه جویی در حوزه 
انرژی موضوع گواهی انــرژی را راه اندازی 
کردیــم یعنی اگر فــردی در مصرف انرژی 
صرفه جویی انجام داد بــه او گواهی انرژی 
می دهیم که این قابل خرید و فروش اســت 
و فردی که مصرف بیشــتری دارد باید این 
گواهی ها را بخرد. این ها مدل های جدید در 
دنیاســت و منبع مالی ایجاد کردیم و این را 

برای خودرو نیز داریم.
زنگنه در پایان ابراز امیدواری کرد: ســهم 
مالیاتی ما نســبت به بودجه عمومی کشور 
افزایش خوبی داشته اســت که اگر بتوانیم 
این کار را ادامه دهیــم اتفاق خوبی می افتد 
و بیشــتر هزینه های نفتی ما صرف مسائل 
عمرانی می شــود. ســال قبل حدود ۲۶۰ 
هزار میلیارد تومــان از بودجه های عمرانی 
ما محقق شــد. امید اســت در پایان برنامه 
هفتم ۸۰ درصد از بودجه عمومی کشــور را 

از طریق مالیات ارائه دهیم.

ح کرد؛ خودکفایی در تولید ۵ محصول اساسی، اولویت وزارت جهاد کشاورزی  وزیر جهاد کشاورزی مطر

معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد

بازنگری دستمزد کارگران منوط به افزایش حقوق کارمندان
خریدار  معــاون وزیر تعــاون،کار و رفاه 
اجتماعی با بیان اینکه تاکنون جلســه ای 
بــرای اصاح مصوبــه دســتمزد کارگران 
تشکیل نشــده، از احتمال برگزاری نشست 
شــورای عالی کار در هفته آینده خبر داد و 
هرگونه بازنگــری در مصوبــه حداقل مزد 
کارگران را منوط بــه تصمیم گیری درباره 
افزایش حقــوق کارمندان در میانه ســال 

دانست.
 ۲۹ اسفند سال گذشته شــورای عالی کار 
افزایــش ۲۷ درصــدی حداقل دســتمزد 
کارگران را به تصویب رســاند. این افزایش 
اگر چــه باب میــل گروه هــای کارگری و 
حتی کارفرمایی نبود امــا به دلیل همراهی 
با دولت در راســتای تحقق شعار سال )مهار 
تورم، رشــد تولید( با آن موافقــت کردند. 
در عین حال به گفته مقامــات کارگری در 
صورتجلســه دســتمزد، بندی لحاظ شد 
مبنی بر اینکه چنانچه در نیمه دوم ســال 
مهار تورم صورت نگرفــت و افزایش حقوق 
کارمندان لحاظ شــد، در خصوص حداقل 

دستمزد کارگران نیز تصمیم گیری شود.
در همین راستا نمایندگان کارگری با توجه 
به کاهش قدرت خرید خانوارهای کارگری 
و تغییر قیمت برخی اقام اساســی ســبد 
معیشــت کارگران بر لزوم تقویت معیشت 
کارگران تاکید کرده و صورتجلســه مذکور 

را یادآور شده اند. آنها همچنین درخواست 
تشکیل جلسه شــورای عالی کار به منظور 
مذاکــره در خصــوص تقویت معیشــت و 

ترمیم مزد کارگران را به شورا ارائه کرده اند.
علی حســین رعیتی فرد ـ معاون روابط کار 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اخیرا درباره 
برگزاری جلسه شــورای عالی کار با محور 
ترمیم مزد کارگران گفته اســت: جلسات 
شــورای عالی کار هر ماه به طــور منظم با 
حضور شــرکای اجتماعی تشکیل می شود 
ولی تاکنون دستور جلســه ای برای اصاح 
مصوبه حداقل مزد نداشــتیم و احتمالا بعد 
از بازگشــایی مدارس و هفته دفاع مقدس 

جلسه ای در هفته آینده برگزار شود.
وی با بیان اینکه درخواســت تجدیدنظر در 
خصوص حداقل مزد کارگران در شــورای 
عالی کار ارائه نشــده و در دســتور کار قرار 
نگرفته اســت، گفت: برخــی نمایندگان 
کارگــری مســایلی را در رســانه ها عنوان 
کرده اند ولی این موضوع باید در دستور کار 

قرار گیرد تا در شورا بررسی شود.
آنطور که معــاون وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی گفته در زمــان تصویب حداقل 
دســتمزد ۱۴۰۲ پیش بینی شــد چنانچه 
در ســال جاری حقوق کارمندان دولت در 
میانه سال افزایش پیدا کند، به همان میزان 
حداقل حقوق کارگران هم اضافه شود ولی 

هیچ خبــری از افزایش حقــوق کارمندان 
نیســت و بر این اســاس تصمیمی درباره 
حداقل دســتمزد کارگران گرفته نشــده 
اســت.رعیتی فرد اشــاره ای هم به اجرای 
طرح کالابرگ الکترونیکــی برای ۵ دهک 
کم درآمد داشت و با اشــاره به تاش دولت 
برای کنترل تورم و ثبات قیمت ها گفت: در 
حال حاضر کارگران جزو دهک های ۳ تا ۵ 
محسوب می شوند و می توانند از امتیازی که 
دولت در قالب طــرح کالابرگ الکترونیکی 
درنظر گرفته استفاده کنند. دولت در قالب 
این طــرح ۱۲۰ هزار تومــان یارانه اضافی 
برای خانوارهایی که نیمــی از یارانه خود را 
صرف خرید ۱۱ قلم کالای اساســی کنند، 

اختصاص می دهد.
پیش بینی بســته های معیشتی و سبدهای 
کالایــی توســط کارفرمایــان بــه عنوان 
راهــکاری بــرای افزایــش قــدرت خرید 
خانوارهای کارگری از سوی معاون وزیر کار 
عنوان شده و وی معتقد است: کارفرمایانی 
که از تمکن مالی برخوردارنــد می توانند با 
تهیه سبد کالا و بسته های معیشتی قدرت 
خرید کارگــران را افزایــش و هزینه های 

معیشت آنها را جبران کنند.
پیشــتر هادی ابوی، نماینــده کارگران در 
شورای عالی کار از درخواست گروه کارگری 
برای برگزاری جلســه شــورای عالی کار با 

محور ترمیم مزد و تقویت معیشت کارگران 
خبر داده و گفته بود با توجه به فرمایشــات 
مقام عالی وزارت مبنی بر اینکه نمایندگان 
کارگری هر زمان درخواست تشکیل جلسه 
شورای عالی کار را بدهند مانعی ندارد، این 

جلسه برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه دولت با تمام توان در تاش 
اســت تا بحث کنترل تورم و ثبات قیمت ها 
به نتیجه برســد، لزوم بازنگری در حداقل 
مزد کارگران را خاطرنشــان کرد و گفت: در 
صورت عــدم تصمیم گیری دربــاره ترمیم 
مزد، از طرح هــای حمایتی نظیــر تامین 
ارزاق، اختصاص بــن غیرنقدی یا کالابرگ 
الکترونیکی که موجب رونق سفره کارگران 

شود، استقبال می کنیم.
در هفته های اخیر بســیاری از کارشناسان 
حوزه کار و فعالان کارگری از لزوم بازنگری 
در مصوبــه حداقل دســتمزد در نیمه دوم 
سال سخن گفته و خواستار تقویت معیشت 
خانوارهای کارگری شــده اند. کارشناسان 
معتقدنــد صرفنظر از هرگونــه تصمیم در 
خصوص بهبود وضع معیشــت خانوارهای 
کارگری درصورتی کــه ترمیم مزد در نیمه 
دوم سال با مســاعدت دولت، وزارت کار و 
کارفرمایان صــورت گیرد، شــورای عالی 
کار در انتهای ســال با چالش کمتری برای 
مذاکــره و چانه زنــی مــزد ۱۴۰۳ روبه رو 

خواهد بود.



رئیس شورای شهر تهران تاکید کرد

بررسی مطالعات احداث تراموا در شورای شهر تهران

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد

ونده برای فرزندان یک مقام ارشد قضایی تشکیل پر

جامعه
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 هنوز نمی دانیم واریانت غالب در کشورمان چیست
ونا در ایران خطر شیوع آتشفشانی کر

حمید سوری  متاسفانه مجدد نشــانه هایی از خیزش اپیدمی کووید 
در کشور به گوش می رســد و فوت هفتگی بیش از ۲۰ هموطن نگران 

کننده است.
در این باره نکات زیر لازم به گفتن است.

  روند روبه افزایش موارد تایید شده کرونا در چند هفته اخیر عمدتا در 
مناطق جنوب شرقی آسیا و مدیترانه شرقی دیده می شود که می تواند 
مانند سویه دلتا از شرق وارد کشور شده یا بشود. شما افزایش معنی دار 
موارد مثبت را در دو هفته گذشته در هند و ویتنام و بنگادش می توانید 
مشــاهده کنید. هر چند افزایش موارد ابتا در دو هفته گذشته در کل 
جهان نیز تاثیر خود را گذاشته است. لذا شــدید کنترل و مراقبت های 
لازم از جمله افزایش موارد تست و شناســایی و جداسازی افراد دارای 
عائم بالینــی در این مناطق و ســفرهای هوایی از کشــورهای دارای 

خیزش موارد ضروری است.
  این خیزش در کشــورهای غربی کشــور به خصوص ترکیه که نظام 
بهداشتی بهتری از عراق دارد همینطور کشورهای غربی که موارد سفر 
بیشتری به ایران دارند دیده نمی شــود که موید ضرورت توجه بیشتر 

مقامات بهداشت کشور به شرق است.
  لطفا متولیان امــر برای تحلیل درســت اپیدمی به مــوارد مرگ یا 
تغییرات ابتای روز بــه روز به تنهایی نگاه نکننــد و روند را در یک بازه 
زمانی بزرگتر مثــا دو هفته ای ببینند. ما انتظار نداریم ســویه ها و زیر 
سویه های حال حاضر از میزان کشندگی بالایی برخوردار باشد لذا لازم 
است تعداد تست های مناســب به ویژه در مناطق و گروه های جمعیتی 
مظنون افزایش یابد، موارد مثبت رصد شوند و هرگونه طغیان کوچک 

و بزرگ بیماری در اقصا نقاط کشور با واکنش سریع پیگیری شوند.
  اگر واکســن موثر بر ســویه های جدید در کشــور دردسترس است 
ســریعا نســبت به واکسیناســیون افراد پرخطر اقــدام و توصیه های 

پیشگیرانه لازم به آنها داده شود.
  طبق گزارش سازمان جهانی بهداشت تنها حدود یک سوم جمعیت 
کشور واکسینه شــده با یک دوز بوستر شــده اند بنابراین تقریبا مشابه 
سال ۹۸ ویروس با یک جمعیت مســتعد برای ابتا مواجه است که هر 

لحظه می تواند به شکل آتشفشانی کشور را درنوردد.
  متاســفانه به دلیل عدم انجام تعداد کافی و سیستماتیک تست های 
ژنتیکی، ما هنوز نمی دانیم واریانت یا واریانت های غالب در کشــورمان 
چه هســتند. و آنچه از نبود واریانت هــا یا ســاب واریانت های جدید 

گزارش می شود بیشتر ناشی از جهل است.
  در حال حاضر در ســطح جهان واریانت غالــب در بیش از یک پنجم 
موار EG۵ و سپس FL ۱.۵.۱ و XBB۱.۱۶.۶ هستند. ولی باید توجه 
داشت که بیشتر این اطاعات از کشورهای غربی گزارش می شوند که 
احتمالا با الگوی ژنتیکی ویروس های غالب در کشــور ما متفاوت است. 
پس نمی توان با نــگاه به غرب در برخورد با اپیدمــی برنامه ریزی کرد و 
برنامه آنها را در ایران کپی کرد. گــزارش واریانت هایی مانند پیرولا در 
انگلستان و سایر کشــورهای غربی نباید حواس ما را از کشور خودمان 
پرت کند هرچند نباید بــه آنها بی توجه بود. بــرای مثال گزارش های 
هندوســتان در روزهای اخیر نشــان می دهد تا کنون هیچ موردی از 
پیرولا در بررســی فاضاب های آن کشور دیده نشــده و برعکس ساب 

واریانت جدیدی از سویه اریس در هند دیده شده است.
  در شرایطی که بیم خیزش مجدد اپیدمی وجود دارد باید مداخات 
پیشــگیرانه معمول بیماری های عفونی تنفســی مانند فاصله گذاری 
مناســب با افراد آلوده یا مظنون، زدن ماسک ، شســتن دستها و مانند 
اینها برای افراد پرخطر جدی تر گرفته شــود. هرچند نقش اصلی این 

مقابله را نظام سامت کشور با آمادگی لازم باید بازی کند.

رئیس فراکسیون محیط زیست مطرح کرد
برخورد جدی با هر نوع ترک فعل قانون هوای پاک

رئیس فراکســیون محیط زیســت مجلس با بیان اینکه با هر نوع ترک 
فعل قانون هوای پاک برخورد جدی می شود، گفت: موضوع آلودگی هوا 

در این مجلس به صورت موثر در دستور قرار گرفته است.

سمیه رفیعی، رئیس فراکســیون محیط زیست مجلس درباره موضوع 
آلودگی هوا و نقش فراکســیون مربوطه در حل مســائل حوزه آلودگی 
هوا اظهار داشت: برای پاسخ به این سوال باید جایگاه مجلس را تشریح 
کنیم. مجلس دو وظیفه مهم دارد که شــامل قانونگــذاری و نظارت بر 

حسن اجرای قانون است.
وی افزود: از ابتدای آغاز به کار مجلس با توجه به پشــتوانه کارشناسی 
فراکسیون، بنا شد ضمن بازنگری در قانون هوای پاک با محور خاءها، 
کاستی ها و اشــکالاتی که در اجرا می تواند ایجاد کند، نظارت بر اجرای 

قانون را همزمان در دستور کار قرار دادیم.
رئیس فراکســیون محیط زیســت مجلس ادامه داد: در حین نظارت 
مهمترین مســأله ای که با آن مواجه شــدیم عدم وجود ردیف بودجه 
مشــخص برای اجرای قانون هوای پاک بود. این به معنی ندیده گرفتن 
قانون بــوده و بهانه موجهی شــده بود برای عدم اجرای قانون توســط 
مدیران که حتی وظایفی که ذاتاً بر عهده شــأن بوده و نتیجه آن به نفع 

کاهش آلودگی بود را هم قصور داشتند.
رفیعی گفت: لــذا نظارت بر موضــوع آلودگی هوا در ایــن مجلس در 
دستورکار جدی فراکسیون محیط زیســت قرار گرفت و بدین ترتیب 
ترک فعل کنندگان در این حوزه پس از بررســی های کارشناســی به 
دستگاه قضائی معرفی شدند و قوه قضائیه نیز برای این افراد حکم های 

قضائی صادر کرد که این نظارت همچنان ادامه دارد.
وی ادامه داد: فراکسیون محیط زیســت مجلس تا پایان دوره یازدهم 
موضوع آلودگی هوا و اجرای وظایف دستگاه ها با این موضوع و سامت 
شــهروندان را قویاً پیگیری می کند و با هرگونه ترک فعل قانون هوای 
پاک برخورد جدی خواهد داشــت. در این راســتا تمامی دستگاه های 
ذیربــط در این خصــوص گزارش های ماهانــه از عملکرد خــود ارائه 
می کنند و پس از راستی آزمایی گزارشــات موضوع به صورت مستمر 
رصد می شــود.رفیعی اعام کرد: از طرفی فراکسیون محیط زیست در 
این مدت با شناســایی ضعف های قانونی در حوزه آلودگی هوا و اجرای 
قانون هوای پاک تاش کرده است تا ضمن اصاح بر اجرای آنها نظارت 

کافی داشته باشد.
رئیس فراکسیون محیط زیســت مجلس گفت: به نظر بنده فراکسیون 
در مقایســه با مجالس قبلی توانســته اســت تا حد قابل قبولی اهداف 
مصرح در این قانــون را پیگیری کند هرچند این میزان کافی نیســت 
و یکی از دلایل اصلی در این خصوص کمبــود اعتبارات در بودجه های 
پیشنهادی دولت است که مجلس تمام تاش خود را برای افزایش این 

بودجه ها با توجه به شرایط سخت تحریم ها به کار گرفته است. 

یادداشت

دیوار

وزیر آمــوزش و پرورش گفــت: ما نظارتــی بر منوی 
غذایی مدارس غیردولتی نداریم.

 رضامراد صحرایی در حاشیه مراسم جشن عاطفه ها که 
در دبیرستان دخترانه شهید عاصمی تهران برگزار شد، 
در جمع خبرنگاران در پاســخ به این سوال خبرنگاری 
درباره منوی »لاکچری« یکی از مــدارس غیر دولتی 
که قیمت های آن از برخی رســتوران های نام آشنا هم 
بیشتر است و خاف عدالت آموزشی است، اظهار کرد: 
موضوع عدالت آموزشــی را با این حاشــیه ها ترکیب 

نکنید.

 وی ادامه داد: مدرســه ای ایــن کار را انجام 
داده که ارتباطی با آمــوزش و پرورش ندارد. 
ما نظارتی بر منوی غذایی مدارس غیر دولتی 
نداریم و هیــچ حرکتی که بوی اشــرافیت 
می دهــد را در هیچ جا تاییــد نمی کنیم و از 
ایــن موضوعات هم اســتقبال نمی کنیم اما 
خانواده ها باید کمک کنــد این اتفاق نیافتد 

و از این مسائل استقبال نکنند.
 وزیر آمــوزش و پرورش تاکیــد کرد: ما بــر کیفیت 

آموزش باید نظارت کنیم که این اتفاق می افتد.

صحرایی در پاســخ بــه ســوال دیگری در 
خصوص راه انــدازی مراکز نیکــوکاری در 
مدارس گفت: در ســه اســتان برای ایجاد 
مراکــز نیکــوکاری از کمیته امــداد مجوز 
گرفتیم ولی امر خیر و کار خیر در مدرسه ها 
جاری است. مدیران مدارس الگوهایی از این 
کار هستند و امیدوارم سازمان دانش آموزی 
به زودی بتواند برای دایر کــردن مراکز نیکوکاری در 

همه استان ها مجوز دریافت کند.
 وی افزود: یکی از ویژگی هــای ایرانیان در طول تاریخ 

این بوده اســت که دیگران را در مهربانی خود شریک 
کنند و این امر در مدرســه ها جلوه زیباتــری دارد. ما 
می خواهیم دخالت دولتــی را در آن کم کنیم و دانش 
آموزی بماند. از این رو ســازمان دانــش آموزی محور 
این امر اســت. تا کنون ســه اســتان مجوز گرفتند و 
باقی اســتان ها هم مجوز خواهند گرفت. در این راستا 
به جهت انضبــاط باید با کمیته امــداد باید هماهنگ 
باشیم. وی در پاسخ به سوالی دیگر درباره توزیع شیر در 
مدارس یادآور شد: توزیع شــیر مدرسه فقط در مقطع 

ابتدایی و در سراسر کشور اجرا می شود.

وزیر

خریدار  ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه اخیرا برخی مدعی 
بازداشت یا احضار فرزندان یکی از مقامات 
ارشــد دســتگاه قضایی شــده اند، گفت: 
پرونده ای تشکیل شــده و با جدیت و بدون 
هیچگونــه تبعیضی به پرونده رســیدگی 
خواهد شــد و هر زمانی که به لحاظ قانونی 
اجازه اطاع رسانی داشــتیم، اطاع رسانی 

خواهد شد.
مسعود ستایشــی در نشست خبری ضمن 
تبریک و گرامی داشــت فرارســیدن هفته 
دفاع مقدس و هفته وحدت اظهار کرد: باید 
در تمرین شکل دهی جامعه الگو برای ظهور 
الگوی بشریت، نقش تمام اجزای جامعه به 
رسمیت شناخته شــود. جامعه ای که همه 
اقشــار و آحاد آن از مردم تا مســئولین به 
دنبال تحقق و بســط عدالت باشند و زمینه 
ظهور منجی عالم را فراهم ســاخته و ظلم 

ستیزی را وظیفه خود می دانند.  
وی افزود: همانگونه که ریاست قوه قضاییه 
روزگذشــته بیان کرد، دســتورات اکیدی 
صادر شــده که پرونده متهمان تروریست 
به ســرعت و دقت رسیدگی شــده و نتیجه 
تحقیقات به زودی منتج به نتیجه می شود. 
آن وقت است که مردم در خواهند یافت چه 
برنامه های خطرناکــی علیه حیثیت جانی 
آنان از ســوی دشــمنان طراحی شده بود 
که خوشبختانه با هوشــیاری دستگاه های 

مختلف به نتیجه نرسید.
وی افــزود: در ایــن پرونده فــردی که در 
حوزه شــیمی تحصیل کــرده و با گروهک 
تروریستی داعش در ســوریه و مقطعی در 
عراق همکاری داشته، اقدام به ساخت بمب 
و آزمایش آن در برخی از شهرســتان های 
اســتان آذربایجان غربی کرده بود و اعضای 
این گروه اقدام به ساخت انواع بمب و جلیقه 
های انتحــاری می کردنــد و  ریموت های 
تایمر تلفن همــراه بر روی ان نصب شــده 
بود تا در مراســم جا ماندگان اربعین تهران 
و به مناسبت مدارس و مناسبت های دیگر 
عملیاتی کنند؛ در واقع  یکی از عوامل اصلی 
که می خواســت برخی از مواد منفجره را به 
تهران منتقل  کند، شناســایی شد و قبل از 
انفجار فرد مورد نظر دســتگیر شد و دو نفر 
از نیروهای عزیز ما در حوزه عملیاتی وزارت 
اطاعات مجروح شدند. اگرچه پروژه ها در 
نطفه ناکام ماند اما همچنان هوشیاری آحاد 
ملت در خنثی سازی توطئه ها را می طلبد. 
بسترهایی که در ظاهر اتو کشیده و رسمی 
هســتند اما اهــداف تروریســتی را دنبال 
می کنند.ستایشــی گفت:  ۳۰ نفر در پروژه 
کشف و خنثی ســازی اقدامات تروریستی 

اخیر دستگیر شده اند.
وی از اتخاذ تدابیر انقابی رییس جمهور در 
نیویورک تقدیر کرد و گفت: مواضع ایشان 
در اثبات حقانیت جمهوری اسامی ایران و  

قرآن کریم، جای تقدیر و تشکر دارد.

ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی  
درباره موضع دســتگاه قضــا در خصوص 
ساخت وســاز در حاشــیه و حریم رودخانه 
چهلبازه مشهد گفت: پرونده مورد بحث در 
دادگاه ویژه اصل ۴۹ قانون اساســی مستقر 
در دادگاه انقــاب تهران مورد رســیدگی 
واقع شده است و رای صادر شده و در مرحله 

اقدام است.
وی درباره پرونده آرمــان علی وردی گفت: 
به اتهام ۸ متهم پرونده که در اغتشاشــات 
سال گذشته او را  به شــهادت رساندند، در 
شعبه  ۱۳ دادگاه کیفری یک استان تهران 
رسیدگی می شود و اولین جلسه دادگاه ۱۵ 
مهرماه ســال جاری خواهد بود. اتهام این 
افراد مشــارکت در قتل و محاربه و اجتماع 

و تبانی علیه  امنیت ملی است.
وی در پاسخ به ســوالی در خصوص آخرین 
وضعیــت پرونده حوادث شــهری از جمله 
تخریب غیر اصولی خازیر، فوت دو کودک 
در استخر آب بوستان و فوت چند کارگر در 
آراد کوه تهران گفت: در خصوص تخریب ها 
در منطقه ۱۹ پرونده ای در دادســرای ویژه 
امور جنایی تشــکیل شــده و برای بررسی 
ابعاد و زوایای حادثه کارگروهی متشــکل 
از کارشناسان رســمی دادگستری تشکیل 
شــده و نظریه قانونی جامع این گروه هنوز 
ارائه نشــده اما چنانچه قصور و تقصیری بر 
فردی وارد شــود قوه قضائیه با آن برخورد 

می کند.
ســخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: دو کودک 
به همراه خانواده خــود به یکی از پارک های 
منطقه ۲۱ رفته بودند که بــا عبور از فنس 
وارد اســتخر می شــوند و پرونــده ای در 
دادســرای ویژه امور جنایی تشــکیل شده 
و در راستای شناســایی مقصران احتمالی 

تحقیقات ادامه دارد.  
وی با بیان اینکه آراد کوه در کهریزک است 

گفت:  رئیس حوزه قضائی کهریزک پس از 
بررســی هایی که انجام داد متوجه می شود 
۴ مصدوم پــس از انفجــار دیــگ بخار به 
بیمارستان رسانده می شــوند که متأسفانه 
۳ نفر از آنها فوت می کنند و بر همین اساس 
پرونده ابتدایی تشکیل شــده و دستورات 
لازم بــرای جمــع آوری ادله و شناســایی 
مقصران صادر شــده اســت و در شــعب 
رســیدگی به امور جنایی تهران نیز پرونده 

تشکیل شده است.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه  اخیرا 
برخی مدعی بازداشــت یا احضار فرزندان 
یکــی از مقامات ارشــد دســتگاه قضایی 
شــده اند، گفت: پرونده ای تشکیل شده و با 
جدیت و بدون هیچگونه تبعیضی به پرونده 
رســیدگی خواهد شــد و  هر زمانی که به 
لحاظ قانونی اجازه اطاع رســانی داشتیم، 

اطاع رسانی خواهد شد.
وی در پاسخ به ســوالی درباره اینکه یکی از 
تأکیدات رئیس قوه قضائیــه بحث امنیت 
روانی جامعه اســت و در همین راســتا هم 
دســتوراتی داده اســت تا با هــر فردی که 
امنیت جامعه را مخــدوش می کند برخورد 
قانونی صــورت بگیرد، تاکنــون چه تعداد 
پرونده در این باره تشکیل شده، دادستان ها 
چه اقداماتی انجام داده انــد و آیا پرونده ای 
برای افــراد معروف در این زمینه تشــکیل 
شــده اســت یا نه؟ گفت:  دو پروژه اجرایی 
ذیل فرمان پیشــگیری حاوی ۲۳ مصوبه و 
دیگری در ذیل قرارگاه حقــوق عامه با ۲۹ 

مصوبه تشکیل شده است.
ستایشــی گفت: در خصــوص ۲۹ مصوبه 
برای هر پروژه اهم اقدامات و مسئول پروژه 
تعیین شده اســت و مهلت اقدام ۲ ماه و اثر 
بخشــی ۶ و ۹ ماهه تعیین شده است و نگاه 
هوشــمندانه و برنامه ای نسبت به مطالبات 
و برنامه هــای قــوه قضائیه وجــود دارد و 

همکاران بــرای اجرای فرامیــن و برنامه ها 
مشخص شده اند.

سخنگوی قوه قضائیه در خصوص مقابله با 
برهم زنندگان امینت روانی جامعه از طریق 
فضای مجــازی گفت: از ناحیه دادســتانی 
کل کشــور و معاونت قضایی این دادستانی 
اقداماتی صورت گرفته و طی بخشنامه ای به 
دادسراهای سراسر کشور در خصوص رصد 
فضای مجازی و برخــورد قانونی و صریح با 
برهم زنندگان امنیــت روانی جامعه تاکید 
شــده و برخی از چهره های شناخته شده به 
مراجع قضائی احضــار و تذکر و اخطارهایی 
به آنها داده شــده و برخی نیز تحت تعقیب 

قانونی قرار گرفتند.
وی ادامــه داد: بــه جهت اینکــه برخی از 
موضوعــات نظیــر بهداشــت و درمــان و 
آموزش پزشــکی  جنبه تخصصــی دارد از 
رئیس جمهور خواسته شده تا دستگاه های 
ذی ربــط را مکلــف کند که هر فــردی که 
امنیت روانــی جامعه در حوزه ســامت را 
مخدوش می کند به قوه قضائیه اعام کند و 
گزارش هایی به دادستانی در خصوص ارائه 
گزارش های کذب ارائه شده که در خصوص 

آنها کیفرخواست صادر شده است.
ستایشــی گفت: لایحه ای برای پیشگیری 
و مقابله با محتوای کــذب و خاف واقع در 
فضای مجازی با همکاری وزارتخانه ها تهیه 
و به منظور انجام مراحــل تقنینی به دولت 
ارسال شده و امیدواریم تحول ارزشمندی 
در راســتای تأمین امنیت روانــی جامعه 

داشته باشیم.
ســخنگوی قوه قضائیه گفــت: قرارگاهی 
نیز تشــکیل شــده که برنامه ویژه ای برای 
محات امنیت روانی و در راســتای تأمین 

امنیت روانی جامعه ایجاد شده است.
وی دربــاره پرونــده حملــه  به  ســفارت 
آذربایجان گفت: این پرونده پس از بررسی 

و رسیدگی دقیق نســبت به ابعاد آن،  هفته 
گذشــته با جلب بــه دادرســی و متضمن 
کیفرخواســت به دادگاه کیفری یک تهران 
ارسال شد.  دادســتان تهران اشد مجازات 
در کیفرخواســت صــادره در خصوص فرد 

مهاجم را از دادگاه خواسته است.
ســخنگوی قــوه قضائیــه دربــاره تبادل 
زندانیــان از جملــه رضا بهــروزی و خانم 
معینی گفــت: قبا مفصل توضیــح دادم.  
براساس انچه که اعام شد تبادل نسبت به 
۵ نفر از زندانیان انجام شــده و تصمیم  هم 
نسبت به این افراد و ۵ نیز تصمیم حاکمیت 

بوده و براساس آن تصمیم عمل شده است.
سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
دربــاره محدودیت هــای رســانه ای برای 
محمــد خاتمی رئیــس جمهور پیشــین 
جمهوری اســامی ایــران گفــت: صدور 
و پیگیری دســتورالعمل های رســانه ای 
کشور بر عهده وزارت ارشــاد است و در این 

خصوص باید از این نهاد سوال کرد.
ستایشــی درباره آخریــن وضعیت پرونده 
نمایندگی سایپا در قم گفت: در شعبه هفتم 
دادســرای عمومی و انقاب قــم پرونده در 
حال رسیدگی اســت و مدیرعامل شرکت 
فروش تحت تعقیب قانونی است و او با وعده 
فروش خودروها بدون ثبت نام در ســایت و 
سامانه یکپارچه خرید خودرو از  بیش از ۴۰ 
متقاضی مبالغی از ۱۸۰ میلیون تا ۱ میلیارد 
تومان دریافــت کــرده و حواله هایی نیز به 
خریداران تحویل داده اســت و این متهم با 
اتهام کاهبرداری و قرار تأمین بازداشــت 
موقت راهی زندان شــده است و این پرونده 
در ۳۰ شــهریور با قرار جلب دادرســی به 

دادگاه کیفری ۲ ارسال شده است.
سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی  
در خصوص همکاری افرادی با رســانه های 
معانــد، گفــت: بارها اعام شــده اســت 
همــکاری یا اخذ ســفارش از رســانه های 
معاند به هیچ وجه قابل بخشــش و گذشت 
نیســت و تمامیت حرکات در این خصوص 
از ناحیه مقامات قضائی رســیدگی می شود 
و این رسانه ها و شبکه های تروریستی که با 
اهداف ضد امنیتی به ترویج خشــونت کور، 
حمایت از تجزیه طلبــی، برهم زدن امنیت 
روانــی جامعه و ســایر اقدامات مشــغول 
هستند از دایره رسیدگی ها و دقت های فنی 
ما خارج نیستند و در این زمینه طی یکسال 
گذشته اطاع  رسانی  انجام شده و با تکمیل 
تحقیقات اطاع رسانی های تکمیلی انجام 

می شود.
وی دربــاره پرونــده نجومــی بگیــران 
پتروشــیمی امیرکبیــر گفت: ســازمان 
بازرسی کل کشــور وظایف خود را به خوبی 
در این پرونده انجام داده است و پرونده ۲۵ 
نفر از مدیران ذی مدخل که اقداماتشــان 
واجد عناوینی مجرمانه بوده به دادســرای 

ویژه اقتصادی ارسال شده است.

خریدار  رئیس شــورای اســامی شهر 
تهران بااشاره به مطالعات کامل انجام شده 
درخصوص تراموا در تهــران گفت: قطعا با 
ارائــه مطالعات متخصصین اعضای شــورا 
بررســی های دقیقی را انجام خواهند داد و 

در نهایت نظر خود را اعام خواهند کرد.
مهدی چمران پیش از آغــاز یکصد و هفتاد 
و نهمین جلسه علنی شورای اسامی شهر 
تهران در جمع خبرنگاران در تشریح دستور 
جلسه امروز شــورا گفت: در ابتدای جلسه 
امروز نطق پیش از دســتوری توسط یکی از 
اعضای شــورا قرائت خواهد شد و پس از آن 
گزارشی از ســوی معاونت خدمات شهری 
شــهرداری تهران در ارتباط با ایام اربعین 
در کربا ارائه خواهد شــد. البته پیش تر این 
گزارش در شورا ارائه شــده بود اما با توجه 
به تاش هایی که در حوزه خدمات شــهری 
انجام شده و نیاز به تبیین آنها بود مقرر شد 

که این وقت در اختیار حوزه قرار بگیرد.
وی افزود: در ادامه جلسه نیز موضوع اماکی 
که به اشــخاص حقیقی و حقوقی از ســوی 

شهرداری تهران واگذار شده است پرداخته 
خواهد شــد تا در خصوص ثبت این اماک 
و چگونگــی برخورد بــا آن تصمیمات لازم 
در قالب این لایحه اتخاذ شــود. دو گزارش 
حسابرسی نیز در جلسه امروز مورد بررسی 
قرار خواهد گرفــت.وی در خصوص ابتدای 
مهر ماه و آغاز بکار مدارس و کنترل ترافیک 
سطح شــهر تهران گفت: در ابتدای مهر ماه 
کمیته اســتقبال از مهر تشــکیل می شود 
و امســال نیز فعالیت های خود را از ابتدای 
مهر آغاز کرده و تاش شــده کــه ترافیک 
روانــی در ابتدای مهر ماه داشــته باشــیم. 
ورود دانش آموزان و دانشــجویان به مراکز 
آموزشــی در ابتدای مهر ماه موجب ایجاد 
ترافیک می شود. البته امسال از سوم مهر ماه 
شاهد فشرده تر شدن ترافیک بودیم و امروز 
نیز ترافیک مناسبی را در سطح شهر تهران 
شاهد نبودیم.چمرا درباره وضعیت حمل و 
نقل عمومی پایتخت نیــز گفت: تاش ها و 
اقدامات خوبی همچون ورود ۹۷ دســتگاه 
اتوبوس تحویل گرفته شــده از وزارت کشور 

بوده ایم و مدیرعامل شرکت اتوبوسرانی نیز 
اعام کرده طی دو مرحله ۴۰ دســتگاهی از 
اتوبوس ها به زودی وارد خط خواهند شــد 
که امیدواریم با این تاش ها شــاهد بهبود و 

کنترل ترافیک در شهر تهران باشیم.
وی در خصوص موضوع احــداث دروازه در 
شــهر تهران نیز گفت: از اســاتید معماری 
و پیشکســوتان این حــوزه و همکارانمان 
در دانشــگاه دعوتــی انجام شــد و بحث 
گسترده ای شکل گرفت. در خصوص اینکه 
این دروازه در کجای شــهر تهران جانمایی 
شــود یا به جای آن میدان ســاخته شــود 
بحث های زیادی شکل گرفت. لذا مقرر شد 
در جلســه ای دیگر جمع بندی و دستور کار 
این موضــوع تبیین شــود.وی در خصوص 
احداث آرامســتان در نقاط مختلف شــهر 
تهران گفت: در خصوص احداث آرامستان 
در نزدیکی کــوه بی بــی شــهربانو هنوز 
بررسی های دقیق انجام نشده، چهار یا پنج 
نقطه به عنوان محل احداث آرامســتان ها 
در نظر گرفته شــده ولی باید بررسی دقیق 

صورت بگیــرد. این آرامســتان ها با هدف 
دسترسی ســاده تر مردم در ســطح پهنه 
شــهر تهران از جمله شــمال غرب، شمال 
شرق و شــرق تهران مقرر اســت که احداث 
شــود و نقاطی نیز در نظر گرفته شــده اما 
هنوز بررسی دقیق انجام نشده است.رئیس 
شــورای اســامی شــهر تهران در پاسخ به 
ســوال ایســنا در خصوص بررسی خطوط 

پیشــنهادی برای احــداث تراموا در شــهر 
تهران گفت: مطالعات کاملی در این خصوص 
انجام شــده اما هنوز به شورای شهر تهران به 
صورت مکتوب ارائه نشده است. قطعا با ارائه 
مطالعات متخصصین به همراه اعضای شورا 
بررسی های دقیقی را انجام خواهند داد و در 
نهایت نظر خود را برای احداث تراموا در شهر 

تهران اعام خواهند کرد.

ورش اعلام کرد؛ اخذ مجوز راه اندازی مراکز نیکوکاری در مدارس ۳ استان وزیر آموزش و پر
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ویاپردازی به سبک تصور ر
نیره رضایی مطلق »تصور« اولین فیلم بلند ســینمایی علی بهراد، 
فیلمی درام و عاشقانه است که در ســال ۱۳۹۹به تهیه کنندگی جواد 
نوروزبیگی تولید شده است و برای اولین بار در هفته منتقدان جشنواره 
کن ۲۰۲۲ به نمایــش درآمد و به دلیل فضای پررمــز و راز خود، توجه 
منتقدان را جلب کرد. فیلم با حضور مهــرداد صدیقیان در نقش راننده 
جوان تاکســی اینترنتی و لیا حاتمی در نقش زنانی که هر شب مسافر 
این ماشین می شوند، اثری کم بازیگر با ساختاری دراماتیک و رویاگونه 

است.
داســتان فیلم به ظاهر ساده و یک خطی اســت. یک راننده تاکسی هر 
شب در زمان هایی متفاوت زنی را سوار می کند که شبیه دختری است 
که به او دلبسته است. لیلی دختری است که در شیرینی پزی مشغول به 
کار است و این راننده جوان عاشق، مدام به بهانه خرید کیک و شکات 
به آن جا می رود و در تصوراتش با لیلی صحبت می کند اما در واقعیت او 
جرات ابراز عشــق و عاقه به دختر را ندارد. او این قصه را برای زنانی که 
مسافرش هستند تعریف می کند و علیرغم راهنمایی آنان او در عشق به 

لیلی به هیچ نتیجه ای هم نمی رسد.

رویایی از جنس عشق
فیلم »تصور« روایت رازآلود دو شــخصیت راننده و مسافری است که 
زندگی شــان تنها در طول تاکسی سواری  شبانه شــان در تهران تاقی 
پیدا می کند. قصه هر مسافر که نقشش را لیا حاتمی بازی می کند، در 
شب آغاز می شود. هر مسافری که سوار تاکسی می شود درباره زندگی 
و سرگذشــتش با راننده صحبت می کند. این دو بــدون اینکه درباره 
هم چیزی بدانند و حتی نام یکدیگر را بپرســند روایت هایشان را بیان 
می کنند و حتی کمک می کنند که رویای راننده جوان برای رســیدن 
به دختر شیرینی فروش محقق شــود. آنچه در صحبت های هر دو موج 
می زند فقدان عشق است زنان مسافر به دنبال عشق و آرامش در زندگی 

هستند. آن ها به آنچه در زندگی می خواستند نرسیدند.
در تمام روایت هایی که از این زنان می شــنویم، حلقه گمشده ای به نام 
عشق گمشــده و یا به انتها رسیده اســت که اتفاقا آن را در رابطه میان 

راننده جوان و دختر شیرینی فروش می بینیم.
راننده جوان، که به نظر می رسد عاشق است، از شدت شرم و عدم اعتماد 
به نفس، نمی تواند احساســات خود را به دختر مــورد عاقه اش بیان 
کند؛ اما در ساختاری اپیزودیک هر شب شــنونده روایت زندگی زنانی 
می شود که سرنوشتی مشــابه خودش دارند. زنی که با لباس عروسی 
توسط شــوهرش در خیابان رها شده، زنی با شــکات های ولنتاین و 
بادکنک قرمز با مردانی که عاشقش هستند صحبت می کند، زن جوانی 
که برای مســابقات تیراندازی جهانی به فرودگاه می رود و زنی که عضو 
یک گروه موسیقی است که اعضای آن از هم جدا شده اند و اکنون دوباره 
در حال جمع شــدن هســتند. همه این ها تصوری از زندگی و عشق در 
ذهن مرد ایجاد می کنند و او را به روبرو شــدن با احساســات خودش 

کمک می کنند.

برگ برنده در دست بازیگران
بازی لیا حاتمــی در »تصور« را باید یکی از نقاط مثبت فیلم دانســت 
که حضور او در چنــد نقش متفاوت ترین نقش آفرینــی این بازیگر در 
کارنامه هنری اش محســوب می شــود. لیا حاتمی بازیگری است که 
انتخاب هایش در بازیگری مخاطب را غافلگیر می کند و عاقه مندی اش 
به گوناگونی و رنگارنگی در نقش هایی که می پذیرد کارنامه او را پربار و 
چشم نواز کرده است. هرچند در همه نقش هایی که پذیرفته، خصوصا 
در فیلم »تصور« که آمیختگی او با چند نقش اســت، شــخصیت خود 
او و رفتارهای درونــی اش یعنی متانت و تواضع دیده می شــود اما این 
بروز خود واقعی برای مخاطب آزاردهنده نیســت چون او با عشق ورزی 
و فروتنی این نقش هــا را از آن خود می کند. از ایــن رو بازی خوب لیا 
حاتمی یکی از دلایل مهمی است که آدم های قصه باورپذیر می شوند و 
مخاطب با روایت هایشان از دل شهر همراه می شود. مهرداد صدیقیان 
هم هرچند بازی قابــل توجهی در فیلم ندارد امــا پابه پای حاتمی جلو 
می آید و سعی می کند خودش را از ســایه بازی های او بیرون بکشد و به 

عنوان یک همراه قصه را به نتیجه برساند.

عاشقانه ای درباره زندگی
اولین تجربه بهراد که به خوبی توانســته گرفتار ممیزی های ســینما 
نشود، در فضایی شبانه و محیطی متغیر شکل گرفته که به دلیل ماهیت 
تکراری و داستانی بدون فراز و نشیب صبر و شــکیبایی مخاطب را در 
دیدن ادامه فیلم می طلبد و البته همین پرش های شــخصیتی و تغییر 
اتمسفر زندگی زنان باعث می شــود که بیننده نتواند به درک چندانی 
از موضوع و داســتان فیلم برســد و یا در ارتباط منطقــی میان برخی 
سکانس های فیلم گیج شود. اما تصور به عنوان اثری که تاش می کند 
در فضــای ماجراجویی های شــبانه، روایت خودش را از رویا و عشــق 

بگوید، به اندازه کافی می تواند فیلمی لذتبخش برای تماشاگر باشد.
»تصور« فیلمی مستقل است که در تاریکی شهر به خوشبختی ها فکر 
می کند و به همان اندازه، شوق و اشــتیاق زندگی را زنده نگه می دارد. 
فیلم روایتی جسارت امیز از آدم هایی است که خواسته زیادی از زندگی 
ندارند و فقط می خواهند با رویاپردازی برای عشق های گمشده شان به 
شکلی عاشقانه زندگی کنند چرا که عشق در دریای تاریکی، برای آن ها 

نقطه روشنایی است.

تمدید مهلت ارسال آثار به بخش تولیدات تازه 
تئاتر جشنواره فجر

ستاد برگزاری چهل و دومین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر از تمدید 
مهلت ارســال آثار هنرمندان به بخش تولیدات تازه تئاتر ایران در این 
رویداد تــا روز دوازدهم مهر خبر داد.به نقــل از روابط عمومی اداره کل 
هنرهای نمایشــی، مهلت ارســال آثار هنرمندان بــه بخش تولیدات 
تازه تئاتر ایران چهل و دومین جشــنواره بین المللــی تئاتر فجر تا روز 

چهارشنبه دوازدهم مهر سال جاری تمدید شد.

تولیدات تازه تئاتر ایران یکی از چند درگاه مختلف پذیرش آثار مسابقه 
تئاتر ایران بخش صحنه ای جشــنواره بین المللی تئاتر فجر اســت که 
ستاد برگزاری جشــنواره به منظور امکان گزینش آثار برتر نمایشی از 

سراسر کشور، میزبان نمایش های منتخب این مسابقه خواهد بود.
آثار متقاضی در این بخش باید از تازه های تولیــد بوده و تا پیش از این، 
هیچ اجرای عمومی و یا حضور در جشــنواره های دیگر نداشته باشند. 
هنرمندان متقاضی شــرکت در این بخش می توانند، نســبت به ثبت 
آثار خود تا روز دوازدهــم مهر ســال ۱۴۰۲ در وب گاه چهل و دومین 

جشنواره بین المللی تئاتر فجر اقدام کنند.

دیدگاه

قاب

آگنیشــکا هولاند کارگردان فیلم »مرز ســبز« هنگام 
سفر به لهستان مجبور شــد از گارد امنیتی ۲۴ ساعته 

کمک بگیرد.
 به نقل از ددلاین، آگنیشــکا هولانــد کارگردان فیلم 
»مرز سبز« هنگام بازگشت به زادگاهش لهستان برای 
اکران درامی با عنوان »مرز ســبز« درباره مهاجران با 
واکنش شدید سیاســی و نفرت پراکنی شدید آناین 
روبرو و مجبور شــده تا از حفاظت امنیتی ۲۴ ســاعته 

استفاده کند.
وی در گفتگویی با ددلاین تاکیــد کرد: وضعیت مدام 
در حال تغییر اســت و هرچند من سعی می کنم ذهن 
سالمی داشــته باشــم، اما وضع خطرناک است. این 
کمپین می تواند به تحریک خشــونت واقعی- نه فقط 

خشونت کامی- منجر شود.
در نقد و بررســی فیلم »مرز ســبز« که در جشــنواره 

فیلم ونیز به نمایش درآمــد، از آن به عنوان 
شــاهکاری بشردوستانه یاد شــد که چشم 
انداز وحشــتناکی از بحران پناهندگان اروپا 

را عیان می کند.
اکران این فیلم که از پنجشــنبه شروع شده 
در این ماه در لهســتان ادامه خواهد داشت. 
این فیلم به بحران مهاجــران در امتداد مرز 

جنگلی لهســتان با باروس می پــردازد و تصویری از 
الکساندر لوکاشنکو دیکتاتور باروس ارایه می کند که 
متهم است مردم را به سفر به کشــورش تشویق کرده 
و در عیــن حال صحنه هایــی از فیلم نشــان می دهد 
مرزبانان لهستانی مهاجران خسته و گیج شده را از مرز 

به باروس برمی گردانند.
این فیلــم همچنین ســوالاتی جدی در مــورد موج 
فزاینده احساســات ضــد مهاجران و از دســت دادن 

انسانیت، نه تنها در لهســتان که در سراسر 
اروپا طرح می کند.

هولاند دربــاره فیلمش گفــت: در یکی دو 
مورد رفتار سادیستی نشــان داده می شود، 
اما بقیه افراد در نوعی بــرزخ اخاقی گرفتار 
شده اند و مردم بزرگ لهستان که بدون توجه 
به خطرات، جــان آدم های دیگــر را نجات 
می دهند.این کارگردان حــزب قانون و عدالت را متهم 
کرد که می خواهد از این ســخنان به عنوان ابزارهای 

انتخاباتی استفاده کند.
در همین حال سازمان های ســینمایی در سراسر اروپا 
و آمریــکا در حمایــت از هولاند وارد میدان شــده اند 
و انجمــن کارگردانــان آمریکا آخرین نهادی اســت 
که بیانیــه ای در محکوم کردن حمــات دولت به این 

کارگردان منتشر کرده است.

انجمن کارگردان هــای آمریکا در بیانیــه خود گفت: 
کارگردان هایــی مانند آگنیشــکا نقشــی حیاتی در 
ترویج مباحثه و انعکاس مشــکات اجتماعی دارند و 
ما بیانیه های فدراســیون کارگردانان سینمای اروپا و 
آکادمی فیلم اروپا در حمایت از آگنیشکا و فیلم برنده 

جایزه جشنواره فیلم ونیز را تکرار می کنیم.
هولاند ۷۴ ســاله که متولد ورشو اســت و اوایل دهه 
۱۹۸۰ مجبور به ترک کشورش شد، می گوید: من عمر 
طولانی داشته ام و چندین رژیم به من حمله کرده اند، 
اما هیچ چیز با این مورد قابل مقایسه نیست؛ آنها فیلم 
را با تبلیغات نازی ها با لنی ریفنشتال، هیتلر و استالین 

مقایسه می کنند.
وزیر دادگســتری گفته ایــن فیلم معــادل یک فیلم 
تبلیغاتی آلمان نازی است که لهســتانی ها را راهزن و 

قاتل نشان می دهد.

مدیر مرکز صداوسیمای کردســتان درباره راه اندازی 
شهرک سینمایی سنندج که اولین شهرک سینمایی 

در خارج از تهران است، خبر داد.
علی مرادی مدیر مرکز صداوسیمای کردستان درباره 
راه اندازی شهرک ســینمایی ســنندج بیان کرد: در 
سفری که پیمان جبلی رئیس صداوسیما به کردستان 

داشت کلنگ ساخت یک شهرک سینمایی زده شد.

وی ادامه داد: مکان بســیار خوبی برای این شــهرک 
انتخاب شد و در فاز اول حدود ۱۱ هکتار در نظر گرفته 

شده است که البته گسترش داده می شود.
مرادی تصریح کرد: ســازمان صداوســیما با توجه به 
مرجعیتی که در حوزه رســانه و تولیــدات تلویزیونی 
و ســینمایی دارد بــا ایجــاد شــهرک های محلی در 
استان های مختلف گام مهمی در بحث توسعه صنعت 

فیلمسازی و ســریال ســازی نه تنها در کشور که در 
منطقــه ایفا می کنــد. همانطور که می دانیــد امروزه 
صنعت سریال ســازی در دنیا بســیار مهم و سودآور 
است و ایجاد چنین شــهرک هایی به تولید آثار کمک 

می کند.
وی اضافه کرد: این اولین شــهرک سینمایی است که 
به صورت محلی و استانی در مکانی غیر از تهران کلید 

می خورد.مرادی درباره ساخت سریال در این شهرک 
بیان کرد: سریال »مســتوره اردلان« را در پیش تولید 
داریم کــه یکــی از کارگردانان زن مطرح کشــور آن 
را به تولید می رســاند. این ســریال این روزها توسط 
شــعله شــریعتی در حال نگارش اســت. تهیه کننده 
هم مشخص شده اســت اما وقتی وارد روند تولید شد 

جزئیات بیشتر سریال اعام می شود.

مرز سبز

شهرک

خریدار   بازیگر نقش اصان در ســریال 
»رحیل« بــا تاکید بــر این کــه »رحیل« 
منافاتی بــا واقعیات تاریخی نــدارد گفت: 
تاریخی ســازی در حــال حاضــر گرفتار 
نوعی ساده گیری شده اســت. به نظرم هر 
کارگردان تــازه کاری نمی تواند ســریال 

تاریخی بسازد.
علی عباســی زاده اظهار کرد: ســریال های 
تاریخی بر چند نوع هستند؛ دسته ای از آنها 
ترجیح می دهند ممــاس بر روایات تاریخی 
پیش بروند و حتی در مواردی که چند تعبیر 
از یک ماجرا وجود دارد وارد نشوند و دسته 
ای نیز تاش دارند تاریخ را با رویاپردازی که 
جاذبه اصلی هنرهای نمایشــی است پیوند 
بزنند. در این میان ســریال رحیل به دنبال 
آن است که راه ســومی بگشاید و کاری کند 
که هم اصالت تاریخی را زیر سوال نبرد و هم 

وجهه رویاپردازی خود را داشته باشد.
بازیگر نقش اصان در سریال رحیل افزود: 
نقش خودم در این ســریال جزو نقش هایی 
است که ثمره تخیل طراح و نویسنده سریال 
است؛ ولی مثا نقش شــازده محمدحسن 
که حسام محمودی فقید بازیگر اولش بود، 
در تاریخ وجود داشــته یا برخی نقش های 
درباری در تاریخ بوده و حالا اینجا منطبق با 
نیاز درام به آنها شاخ و برگ داده شده است. 
در مجموع سریال رحیل چیزی در منافات 
با واقعیات تاریخی ندارد و اتفاقا سرنوشــت 
زنان دربار قاجاری در دگردیســی از قاجار 
به پهلوی را منطبق با اسناد و نامه های باقی 

مانده از آن دوران، دراماتیزه کرده است.
وی در مــورد تاثیــر حضــور بازیگــران 
پیشکســوت در این مجموعــه تاکیدکرد: 

فرخ نعمتی بازیگر توانایی است که از جنس 
بازی گرفته تا لحن و گویشــی که دارد واقعا 
تکرارنشــدنی اســت. او بازیگری را در تک 
تک پان هایش درس می دهد. در ســریال 
رحیل به جز فرخ نعمتــی، کاظم هژیرآزاد، 
ثریا قاسمی، نســیم ادبی، اندیشه فولادوند 
و حمیدرضا آذرنگ را هم داشته ایم که تک 
تک آنها سرشــار از تجربه و مهارت هستند. 
یک گروه جــوان مثل خودم هــم کنار این 
چهره ها با خیــال راحت ایفای نقش کرده و 
ریزه کاری های بازیگری را می آموزیم و این 

نکته واقعا لذت بخش است.

 تاریخی سازی گرفتار نوعی 
ساده گیری شده است

عباسی زاده با اشــاره به دشواری های تولید 
تاریخــی در دورانــی که شــبکه خانگی تا 
تلویزیون و حتی شــبکه  هــای ماهواره ای 
فارســی زبان، در حال پخش ســریال های 
تاریخی جورواجور هســتند، اظهار داشت: 
تاریخی ســازی گرفتار نوعی ساده گیری 
شــده اســت. به نظرم هر کارگــردان تازه 
کاری نمی تواند ســریال تاریخی بسازد. در 
کل تاریــخ تلویزیون خودمــان غیر از علی 
حاتمی و داوود میرباقری و امرالله احمدجو 
و تا حدی مســعود جعفــری جوزانی، واقعا 

تاریخی ســازی های مان چنــان که باید 
ماندگار نشد.

وی ادامه داد: شــاید یک دلیــل اینکه وجه 
تاریخی ســریال رحیــل درآمــده تجربه 
های قبلــی تهیه کننــده و کارگــردان اثر 
باشــد. حضور افراد معتبــر و مجرب باعث 
می شود ســریال تاریخی خوب تولید شود. 
در تلویزیون باید به نوعی استانداردســازی 
برسند که سریال های تاریخی را فقط افراد 
باتجربه تولید کنند چون واقعا ژانر تاریخی، 

شوخی بردار نیست.
این بازیگر درباره روند داســتانی سریال و 
اینکه در وجه تکنیکی ســریال رحیل هم 

نماهای رئال و هم جلوه  هــای رایانه ای در 
کار هست، بیان داشــت: خودم وقتی اولین 
راش های ســریال را دیدم فکــر نمی کردم 
این قدر وسواس در طراحی صحنه و لباس 
و چیدمان قاب ها وجود داشته باشد. بعدتر 
که اولین قســمت ها پخش شد و روی آنتن 
رفت هرازگاه که به طور نامحسوس نظرات 
مخاطبــان را در شــبکه های اجتماعــی 
می دیدم متوجه شدم که ســریال توانسته 
مخاطــب را راضــی کنــد. راضــی کردن 
مخاطبــی که انــواع و اقســام محصولات 
سرگرم کننده دراختیارش است، واقعا کار 
راحتی نیست. ســریال که به نیمه ها رسید 
و بحث های پیــش بینی عاقبــت زندگی 
کاراکترهای محا و دیباج شکل گرفت دیگر 
معلوم شد داســتان در جامعه مخاطب جا 

افتاده است.
عباسی زاده پیرامون واکنش های مخاطبان 
و منتقدان به ســریال رحیل گفت: درباره 
هر ســریالی نظرات مثبــت و منفی وجود 
دارد؛ ولی در مورد ســریال هایی که از سوی 
مخاطبان دنبال می شــوند، شــاهد نوعی 
نکته ســنجی از ســوی هم مخاطبان و هم 
اهالی رســانه و نقد و نظر هستیم. در سریال 
درباره پیــدا کردن معادل تاریخی شــازده 
محمدحسن، روی صدای بازیگر جایگزین 
حســام محمودی یا نحــوه فیلمبرداری و 
دکوپاژ پیچیده نماهای اندیشه فولادوند یا 
داستان اجرای تعزیه توســط زنان یا حتی 
پرس و جو کــردن درباره مکان لوکیشــن 
های بیرونی، واکنش هــا و کنجکاوی های 
مختلفی دیده شــده که حکایت از پیگیری 

سریال دارد.

حفاظت امنیتی برای ورود به لهستان؛ واکنش سیاسی به فیلمی درباره مهاجران

ج از تهران کلنگ خورد اولین شهرک سینمایی خار

 گذشته از حال می گوید

»خداحافظی نکردی با نجمه ...« قصه خرافات است
آروین مــوذن زاده  آرش دهقان شــاد 
کارگــردان نمایــش »خداحافظی نکردی 
با نجمه، ســورچی« دربــاره ویژگی های 
این نمایش و رویکردی که به نمایشــنامه 
حمیدرضا آذرنگ داشته است، توضیحاتی 

ارائه داد.
آرش دهقان شــاد کارگــردان نمایــش 
»خداحافظی نکردی با نجمه، سورچی« که 
این روزها در تماشــاخانه ملک روی صحنه 
اســت درباره انتخاب این نمایشنامه برای 
اجرا گفــت: حمیدرضا آذرنگ نویســنده 
نمایشــنامه از دوســتان قدیمی من است 
و عاوه بر ایــن نوشــته های او را هم خیلی 
دوســت دارم چون نمایشــنامه هایش به 
شــدت تصویری هســتند و قابلیت تبدیل 
شــدن به فیلم را دارند ماننــد فیلم »روزی 
روزگاری آبادان« که خــودش از روی یکی 

از نمایشنامه هایش ساخته است.
وی ادامه داد: به دلیل عاقه ام به آثار آذرنگ 
چند ســال قبل از او درخواســت کردم که 
نمایشــنامه »خداحافظی نکردی با نجمه، 
سورچی« را به صحنه ببرم و او هم این اجازه 
را به من داد. مرحله آماده ســازی نمایش از 
ســه چهار ماه پیش آغاز شــد و من از امین 
میری، آیه کیــان پور، علی پویا قاســمی، 
دنیا فتحی را برای بــازی در نمایش دعوت 
به همکاری کردم و در کنارش هم دوستان 

دیگری چون سهیل دانش اشراقی به عنوان 
طراح صحنه، علی کوزه گــر طراح نور، پگاه 
ترکی طراح لباس، علی شفیعی ثابت طراح 
گریم، حســام ناصری آهنگســاز، محمد 
اصغری طراح لبــاس و … لطف کردند و در 
این کار در کنار من حضور دارند. همه عوامل 
با توجه به اینکه ایــن کار اولین کارگردانی 
من در تئاتر محسوب می شود به من اعتماد 

کردند و حضور در این نمایش را پذیرفتند.
دهقان شــاد درباره طراحی لبــاس و دکور 
نمایش توضیح داد: داستان نمایش در اواخر 
دوره قاجار می گــذرد و چون تخصص پگاه 
ترکی که این روزها به عنــوان طراح لباس 
در سریال »سووشون« نرگس آبیار حضور 
دارد طراحــی لباس های تاریخی اســت و 
اشــراف زیادی به این حــوزه دارد، انتخاب 
مناســبی برای نمایش بود که لطف کرد و 
با وجودی مشــغله کاری در کنار گروه قرار 
گرفت. سهیل دانش اشــراقی هم دکوری 
برای نمایــش طراحی کرده کــه در عین 
وفاداری به زمــان گذشــته، خیلی مدرن 
است و همین پارادوکســی که بین طراحی 
لباس ها و صحنه شــکل گرفته اســت این 
مســاله را به مخاطب گوشزد می کند که در 
عین اینکه قصه گذشــته را می بینیم، قصه، 
قصه حال هم اســت. همینطور در موسیقی 

هم از هیچ ساز سنتی استفاده نشده است.

دهقان شــاد دربــاره اینکه ایــن اجرا چه 
تفاوتی بــا نســخه های قدیمی تــری که 
توســط خود آذرنگ هــم اجرا شــده اند، 
دارد، گفــت: من پیش از ایــن هیچ کدام از 
اجراهــای نمایــش را ندیدم و هنــوز فیلم 
اجرا را هم ندیــده ام. در واقــع کمی برایم 
ترسناک اســت چون حمید آذرنگ بازیگر، 
نویســنده و کارگردان خیلی خوبی است از 
این رو نمی خواهم اجرایم را با کار او مقایسه 
کنم. این نمایشــنامه تاریــخ مصرف ندارد 
و تلنگری می زند به اعتقــادات کورکورانه 
و خرافاتی کــه در بین برخــی از ما جریان 
دارد امــا نکته مــورد توجه این اســت که 
همه آدم های قصه خاکســتری هســتند 
و اگر اتفاقی هــم رقم می خــورد به خاطر 
جبری است که درگیرش هستند به همین 
دلیل هم می توانید به آنها حق بدهید و هم 
ندهید. این نمایش در عین روایت گذشته، 
قصه حال اســت.این مشــاور کارگردان و 
مدیرتولید تئاتر و سینما درباره رویکردش 
به متن عنوان کرد: در این اجرا کاماً به متن 
وفادار هستم و تنها در بخش هایی از حمید 
آذرنگ اجازه گرفتم و برخــی دیالوگ ها را 
حذف کردم چون داستان را به سمت و سوی 
دیگری می برد. ادبیــات دیالوگ ها ادبیات 
سخت و شاعرانه ای است و برای بازیگران به 
نوعی چالش به حســاب می آمد اما من اجرا 

را خیلی رئالیســتی دیــدم و بازی ها هم به 
همین سمت و سو گرایش پیدا کرده است.

این بازیگر و کارگردان تئاتر در ادامه درباره 
اجرا در تماشاخانه ملک یادآور شد: در همه 
کارها تــاش می کنم احتــرام بازیگران و 
عوامل کار حفظ شــود از این رو این نمایش 
تهیه کننده هم ندارد تا انتظارات نامعمولی 
از گروهم وجود داشته باشد. در واقع احترام 
و حفظ شــأن و حرمت گروه بــرای من از 
اهمیت زیادی برخوردار است و تماشاخانه 
ملک ایــن مــوارد را دارا بــود و بچه ها در 
تمرین هــا و زمان اجــرا آرامــش زیادی 

داشتند که برایم خیلی مهم بود.

نمایش »خداحافظــی نکردی بــا نجمه، 
ســورچی« اجرای خود را از ۱۶ شــهریور 
ماه ســاعت ۱۹ در تماشــاخانه ملک آغاز 
کرده اســت.»خداحافظی نکردی با نجمه، 
ســورچی« درباره یــک ســورچی و یک 
سرکنســول اســت که هر ۲ نفر اعتقادات 
مختلفی دارنــد ولی هر ۲ پــدر یک فرزند 
معلول هســتند. قانع کردن سرکنســول 
درباره شــفادهی امام رضا )ع( توسط زنی 
به نام نجمه کــه در اصل نام او فتانه اســت 
توســط زن و فرزند بزرگ ســورچی سبب 
درگیری ها و تضاد اعتقادی در داستان این 

نمایشنامه می شود.



 قمی: باقچقی به تجربه حریف قزاق باخت

بیدل: بربط با انگیزه مبارزه کرد

ورزش
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهارشنبه      5 مهر 1402    شماره 1418

میدان

باشــگاه پرســپولیس اعام کرد؛ انتشــار ویدیویی از 
فردی با لباس نظامی، نمایشــی بیش نیست و نسبت 
به دروغ پردازان و سوء اســتفاده کنندگان از موقعیت 

فاطمه حمامی و پیراهن اهدایی رونالدو، هشدار داد.
 در اطاعیــه باشــگاه پرســپولیس آمــده اســت: 
خویشتنداری و صبوری باشــگاه پرسپولیس، امر را بر 
بعضی مشــتبه کرده اســت تا به آزار و اذیت هواداران 
پرســپولیس بپردازند.پیراهن اهدایی رونالدو و دختر 
خوب و هنرمند پرسپولیســی، فاطمه حمامی به طور 
مشخص مورد سوءاستفاده بعضی افراد قرار دارد. یکی 
از آخرین موارد از این دســت، ویدئویی است که در آن 
فردی با لباس و نشــان های نظامی، ادعاهای عجیب و 

غریبی را مطرح می کند که مایه تأسف و شرم است.
باشگاه پرسپولیس از ارتش و ستاد کل نیروهای مسلح، 
خواستار صحت هویت این فرد است که از لباس نظامی 

سوءاســتفاده کرده اســت و در این ارتباط 
هــواداران پرســپولیس خواســتار توضیح 
هســتند که آیا این فرد، جعل لباس کرده یا 
واقعاً این لباس مقــدس را مورد بهره برداری 
شــخصی و نشــر اکاذیب قرار داده اســت.

پیراهن رونالدو توسط خود باشگاه در هفته 
گذشــته به خانواده فاطمه حمامی تحویل 

داده شد و خانواده وی نیز در همان روز توضیحات لازم 
را درباره برداشت سوئی که شــده بود، ارائه کردند ولی 
کمتر فضای رسانه ای عاقه نشان داد آن را بازتاب دهد.

باشگاه پرســپولیس در ابتدای این ماجرا می توانست 
رفتاری بی تفاوت داشته باشــد چنان که بعد از انتشار 
خبر تاش باشگاه برای رساندن فاطمه حمامی به یکی 
از آرزوهایش و دیدار با کریستیانو رونالدو، بعضی افراد 
به ما هشــدار دادند که خود را درگیر چنین مســائلی 

نکنیم چرا که ممکن اســت درگیر مســائل 
جانبی بشــویم که افراد دیگری رقم خواهند 

زد.
افرادی که برای دیده شــدن و ابراز وجود هر 
کاری می کنند حتی اگر دستاویز قراردادن 
فــردی دارای معلولیت باشــد هرچند که 
فاطمه حمامــی توانمندتر از بســیاری از ما 
و نمادی از قدرت اراده و عشــق اســت ولی به هر حال 
او نمی تواند برای خود و زندگــی اش تصمیم بگیرد و از 
این جهت وابسته به دیگران است.همه این تخریب ها، 
در حالی اتفاق افتاده اســت که در اخبــار می خوانیم، 
در کشور عربســتان، نظر سران این کشــور نسبت به 
اســتقبال و میزبانی از نماینده ورزشــی عربســتان و 
همچنین اظهارنظر شــخص کریستیانو رونالدو بسیار 

جلب توجه کرده است.

آن ها از میزبانی مردم و فوتبال ایران و به طور مشخص، 
باشگاه پرسپولیس به عنوان اتفاقی مثبت یاد می کنند. 
در واقع آن چــه در میزبانی از النصر اتفــاق افتاد یک 
موفقیت بزرگ برای کشــورمان و کمک به دیپلماسی 
دو کشــور بود. از ســوی دیگــر اتفاق مهــم تلطیف 
احساسات متقابل بین دو ملت است که از موهبت های 

فوتبال به حساب می آید.
حال در شــرایطی که آن ها این میزبانــی را تقدیر قرار 
می دهند، در کشــورمان خودمان، بعضی افراد از هیچ 
تاشــی برای تخریب، ســیاه نمایی و ایجــاد بحران 
و حال بد برای جامعه فروگــذار نمی کنند.به هر حال 
باشگاه پرســپولیس، از این پس نسبت به افرادی که از 
ماجرای این دختر هنرمنــد یا هر موضوع دیگری علیه 
پرســپولیس، بهره برداری مغرضانــه و مخرب کنند، 

چشم پوشی نخواهد کرد.

 رئیس فدراسیون بسکتبال گفت: بازی قابل پیش بینی 
و تیم امارات که از پیش باخته بود با شرایط متفاوتی به 
میدان آمد. بازیکنان ما هم با توجه به تغییرات اجباری 

تمام تاش خود را کردند.
جواد داوری پس از برتری تیم ملی بسکتبال ایران برابر 
امارات، اظهار داشت: بازی کمی قابل پیش بینی و تیم 
امارات که از پیــش باخته بود و با شــرایط متفاوتی به 

میدان آمد.
 بازیکنــان ما هــم بــا توجه بــه تغییــرات اجباری 

خداحافظی حامد حــدادی و ۴ بازیکنی که 
به تازگی اضافه شده بودند، تمام تاش خود 
را کردند. داشــته های ما همیــن بازیکنان 

هستند و باید حمایتشان کرد.
وی افزود: باید گذاشــت ایــن دوره بگذرد 
و بتوانیــم در آینده با حمایــت برنامه ریزی 

بیشتری داشته باشیم. 
در نهایت برد در این دیدار اول مهم بود که محق شــد. 
انشــاالله بازی های بعدی بهتر خواهیم شــد. برخی از 

بازیکنان اولین بازی خود را با تیم ملی پشت 
سر گذاشــتند و همین مســاله کمی روی 
ناهماهنگی تیم بخصوص در دفاع تاثیرگذار 

بود.
رئیس فدراســیون بســکتبال ادامــه داد: 
کادر فنی بــا تدابیر خــود آن را برطرف کرد 
و توانســت بخوبی بــازی را به پایــان ببرد. 
امیدوارم همه اعضای تیم قدر ارزش و جایگاهی که در 
اینجا دارند و چه فرصتــه ای طایی را بدانند تا اتفاقات 

خوبی را رقم بزنند. ما هم در این مسیر حمایتشان می 
کنیم.

وی گفت: بازیکنان هم ســتاره های ما هســتند و باید 
بسکتبال ایران و جایگاه آن را نشان دهند. 

معتقدم فاصله آنها با تیم های دیگر خیلی کم اســت و 
اگر بازیکنانی نیستند، جایگزین ها باید بتوانند این بار 
را بکشــند و تیم را رهبری کنند. تیم منسجمی است و 
در بازی با عربســتان بهتر کار خواهند کرد و روند رو به 

رشد خود را خواهند داشت.

لباس

بسکتبال

خریدار   سرمربی تیم ملی جودو بانوان به 
تمجید از مبارزه ملی پوش زنان این رشــته 
در نوزدهمیــن دوره بازی هــای آســیایی 

پرداخت.
 تکتم بیدل سرمربی تیم ملی جودو بانوان با 
ابراز رضایت از عملکرد مریم بربط ملی پوش 
جودو ایران گفت: او عملکرد خوبی داشــت 
و تاکنــون مدال هــای خوبــی در ســطح 
بین المللی به دســت آورده و در مبارزاتش 
کم نگذاشت و تمام تاشش را کرد اما بخت 

با او یار نبود.
وی ادامه داد: نمی توان از رشته ای که چهار 
ســال در میادین بین المللی حضور نداشت 
انتظار مدال داشــت اما چیــزی که برای ما 
ارزش دارد این بود که بچه ها خیلی با انگیزه 
در برابر حریفان ظاهر شدند و اگر ما محروم 
نبودیم مریــم امروز حتما می توانســت به 

مدال برسد.
ســرمربی جودو بانوان خاطر نشــان کرد: 
فدراسیون برای آماده ســازی ملی پوشان 
تاش کــرد و دیدید که حریفان بســختی 
نماینده ما را شکســت دادند به همین دلیل 
از عملکرد بربــط راضی هســتیم.با اینکه 
حریفش آخــرش قدر بود اما بــا یک امتیاز 
وازاری از او پیش افتــاد. در جودو هرلحظه 
ممکن است اتفاقی رخ دهد و شرایط تغییر 

کند. 
عملکرد مریم بربط اســتارت خوبی خواهد 
بود برای درخشــش جــودو بانــوان. همه 
حریفــان چهار ســال از ما جلو هســتند و 
هر کــدام از حریفــان را آنالیــز می کردیم 
می دیدیم در ۴۰ تا ۶۰ مسابقه حضور داشته 
است. در چهار سال گذشته آخرین مسابقه 

مریم در رده جوانان بود امــا به رغم کمبود 
تجربه خیلــی با انگیزه و جســورانه مبارزه 

کرد.

باغچقی: دوباره پرچم ایران را در 
مسابقات جودو به اهتزاز درخواهیم آورد

همچنین پــس از ناکامی جــودو ایران در 
کســب مدال قاســم باغچقی جــودوکار 
وزن منهای ۹۰کیلوگرم کشــورمان گفت: 
جودوکاران ایرانی، چیزی کمتر از قهرمانان 
دیگر کشورهای این رشته ندارند و با توجه 
به رفع تعلیق می توانند با تاش و پشــتکار، 
پرچم کشــور عزیزمان را در میادین بزرگ 

بین المللی به اهتزاز درآورند.
رویارویــی  یــک  از  پــس  باغچقــی 
هوشــمندانه و نفس گیــر برابــر حریف 
قزاقستانی گفت: جودوکاری که امروز با 
آن مبارزه کردم قهرمان دوره قبل بازی های 
آسیایی بود و شــاید اگر با حریف دیگری 
روبرو می شــدم راحت تر می توانســتم به 
مرحله بعــدی صعود کــرده و حتی مدال 

کسب کنم.
وی افزود: متاسفانه با وجود اینکه تمام تاش 
خــود را کردم که بعــد چهار ســال دوری از 
مســابقات، بتوانیم دل جامعه جودو ومردم را 

شاد کنیم ولی نشد.

عضو تیم ملی جودوکشــورمان دلیل باخت 
خود برابر حریف قزاق را چهار ســال دوری 
از میادین بین المللی دانست و گفت: انشالله 
با توجه بــه اتمــام دوران محرومیت از این 
پس تاش بیشــتری برای کسب موفقیت 
خواهیم کــرد تا انگیــزه بیــن نوجوانان و 

جوانان جودوکار کشورمان نیز بیشتر شود.
وی در پایــان خاطر نشــان : جــودوکاران 
ایرانــی چیزی کمتــر از قهرمانــان جهان 
ندارند و پس از رفع تعلیق با تاش و کوشش 
بیشتر خواهیم توانست در رقابت های مهم 
بین المللی جودو، پرچم جمهوری اسامی 

ایران را به اهتزاز در آوریم.

حسین قمی: کم تجربگی باعث باخت 
باغچقی شد

حســین قمــی ســرمربی تیــم ملــی 
جودوکشــورمان از جودوکار قزاق به عنوان 
ورزشــکاری با تجربه و میدان دیده یاد کرد 
و گفت : باغچقی به تجربــه حریف بازی را 
واگذار کــرد و گرنه تا ثانیه هــای پایانی به 

حرف امتیاز نداد.
قمی افزود: او مبارزه را برابــر قهرمان دوره 
قبل بازی های آســیایی بسیار خوب شروع  
کرد و آنچه که بــرای قاســم برنامه ریزی 
کرده بودیم، این بــود که وی، ابتدا حریفش 
را بسنجد و سپس به انجام تکنیک بپردازد، 
تا آخرین لحظات بســیار خوب بازی کرد و 
در ثانیه های آخر بازی به لحظه جســمانی 

تحلیل رفت و نتوانست بازی را جمع کند.
سرمربی تیم ملی جودو بیان کرد: باغچقی 
می توانســت برنده این میدان باشــد ولی 
متاسفانه کمی دیر شــروع کرد و اگر زودتر 
اســتارت جنگیدن در این مسابقه را می زد، 

صد درصد پیروز این رقابت بود.
وی در ادامه ســخنانش تعلیق جودو ایران 
در ناکامی ها را مورد توجــه قرار داد و گفت: 
ناگفته نماند غیبت بزرگ ما در رویدادهای 
بزرگ دلیل مهمــی در واگــذاری نتیجه 
بود. به هر حال حریفی کــه امروز رودروی 
ورزشــکارمان قرار گرفت، بســیار باتجربه 
ودر میادین بزرگی حضور یافته بود و در این 
مسابقه نیز از تجربه خود بهره گرفت در واقع 
هر تیمی کــه بازیکنان تجربــه بین المللی 
داشــته باشــند در چنین رقابت هایی بهتر 
نتیجه می گیرند ما که پس از چهار سال تازه 

یک هفته است از تعلیق در آمدیم.

ونالدو ادامه دارد این بار با لباس نظامی! حاشیه پیراهن ر

داوری: امارات از پیش باخته بود

اصلانیان: یحیی نباید هیچ رقمه بازی در تختی را قبول کند

الدحیل و النصر عیار پرسپولیس را مشخص می کند
سپهر ستاری  بازیکــن سابق پرسپولیس 
معتقد است که درخواست شهاب زاهدی از 

رونالدو جالب نبوده است.
 امیر اصانیان مهاجم اســبق پرسپولیس 
معتقد است ســرمربی و مدیر پرسپولیس 
که خودشــان تجربــه بازی در ورزشــگاه 
تختی را دارنــد به هیچ وجه نبایــد زیر بار 
بروند و تن به بازی تیمشان در این ورزشگاه 

بدهند. 
اصانیان در رابطــه با بازی پرســپولیس 
در زمین الدحیل و بــازی اش مقابل النصر 
عربستان هم به شــکل جالبی به اظهارنظر 
می پردازد و معتقد اســت عیار فنی و اصلی 
بازیکنان پرســپولیس در زمین های عالی 
عربســتان و قطر به خوبی مشخص خواهد 

شد.

 در رابطه با نبیل مهاجم جدیدی که 
پرسپولیس در اختیار گرفته چه نظری 

دارید؟
حرف هــای زیادی در رابطه بــا این بازیکن 
گفته و شــنیده شــد مثاً اینکــه او جزو 
مهاجمانی نبوده که در لیســت یحیی قرار 
داشــته و تخصص اش بازی در پست وینگر 
است و سایر موارد اما به هر حال ما باید نبیل 

و بازی اش را ببینیم و بعــد در خصوص این 
بازیکن به اظهارنظــر بپردازیم ضمن اینکه 
فارغ از صحبت هایی که در رابطه با تخصص 
ایــن بازیکن در پســت های دیگــر مظرح 
می شود نبیل را به ما در پست مهاجم معرفی 
کرده اند و انتظــار ما بازی او در این پســت 

حساس و تأثیرگذاری اش است.

 در رابطــه با افت فاحش شــهاب و 
موارد حاشیه ای که برای این بازیکن به 

وجود آمده چه صحبتی دارید؟
باید این بازیکن را در دو بعد مورد بررســی 
قرار دارد. مثــاً هر بازیکنی دوســت دارد 
که از کریس رونالدو بعــد از بازی پیراهنش 
را بگیــرد و این کار هم کار بدی محســوب 
نمی شــود اما قشــنگ ترش این بــود که 
تیمت نباخته باشــد و بعد چنین تقاضایی 
انجام شود. نوع بازی شــهاب هم بیشتر به 
صورت ایســتا اســت و فرم بازی اش مثاً 
خیلی با طارمی متفاوت اســت که یکی دو 
بازیکن را به راحتی از مقابل برمی داشــت و 
بعد ضربه می زد اما به هر حال شــهاب هم 
توانایی های خاص خودش را دارد از همین 
رو به نظرم همانطور که پای عبدی و عیسی 
ایســتادیم که پای آنها به گلزنی باز شد باید 

در خصوص شهاب هم صبر کنیم تا ببینیم 
شرایط چگونه می شــود و چه اتفاقاتی رقم 

می خورد.

 بــه طورکلــی بــرای موفقیت 
پرسپولیس با توجه به قرار گرفتنش 

در گروه مرگ امیدوارید؟
جدا از غیرت یک تیم مــن فکر می کنم ۸۰ 
درصد موارد به ابزار یک مربی بستگی دارد 
از این رو زور ما برای حضور در آسیا کم است. 
ما در دو پســت کلیدی پلی میکر و مهاجم با 
مشکل مواجه هستیم و این مســأله کار را 

سخت می کند.

 در رابطه با بازی پرســپولس مقابل 
الدحیل به نتیجه گیری پرســپولیس 

امیدوارید؟
به هر حال و به هر شــکل ممکن ما معمولاً 
از گروهمــان صعود کردیــم و دو دوره هم 
به فینال آســیا رســیدیم از این رو باید هر 
طور شــده از گروهمان صعــود کنیم و بعد 
در زمین های خوب عیار خودمان را نشــان 
دهیم. ما مشکل زمین بد را مطرح ساختیم 
اما بــازی در زمین های الدحیــل و النصر 
که واقعاً کیفیــت عالی دارند عیــار واقعی 

بازیکنان ما را مشــخص می کند و آنجاست 
که معلوم می شــود ما در زمین خوب چقدر 
توانایی ارائــه کارهای فنــی و پیاده کردن 

مسائل فنی را داریم.

 صحبت هایی هم مطرح می شود که 
بازی های پرسپولیس باید در ورزشگاه 

تختی برگزار شود!
به نظرم یحیی و افشین که تجربه تلخ بازی 

در ورزشــگاه تختی در زمان بازیگری شان 
را دارند نباید بــه هیچ وجه تحــت بار این 
مسابقه بروند. دقیقاً در سال ۸۲-۸۱ یعنی 
سال بعد از اینکه ما در اولین دوره لیگ برتر 
قهرمان شــدیم بازی هایمان را در ورزشگاه 
تختــی برگزار کردیم که آن ســال ســوم 
شــدیم و چمن بد واقعاً اجازه نداد با وجود 
تیم خوبی که داشــتیم قادر باشیم از عنوان 

قهرمانی مان دفاع کنیم.

 برنامه یاران نیمار برای حضور در تهران 
مشخص شد

کاروان تیم فوتبال الهال هفته آینده برای دیدار با نســاجی مازندران 
راهی تهران خواهد شــد.در چارچــوب هفتــه دوم رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا سه شنبه ۱۱ مهر ماه نساجی مازندران از ساعت ۱۹:۳۰ 
در ورزشــگاه آزادی میزبان الهال عربســتان خواهد بود.از همین رو 
شاگردان ژسوس در الهال قرار اســت ظهر روز دوشنبه با هواپیمایی 
اختصاصی خود راهی تهران شده و از طریق فرودگاه امام خمینی )ره( 
وارد کشورمان شــوند. الهالی ها نزدیک به ۳۶ ساعت در ایران حضور 
خواهند داشــت و بعد از بازی با نســاجی ایران را به مقصد عربســتان 
ترک خواهند کرد.گفتنی است نســاجی در هفته نخست این رقابت ها 
مومبای هند را دو بر صفر شکست داد و الهال نیز در خانه با نتیجه یک 

بر یک برابر نوف باخور ازبکستان متوقف شد.

برنز حسینی پور قطعی شد
 تکواندوکار ۶۳- کیلوگرم کشــورمان راهی نیمه نهایی شد و مدال برنز 
خود را قطعی کرد. در ادامه مسابقات تکواندو نوزدهمین دوره بازیهای 
آسیایی هانگژو امروز ســه شــنبه چهارم مهرماه در روز سوم، علیرضا 
حســین پور نماینده کشــورمان در وزن ۶۳- کیلوگرم در اولین دیدار 
محمد رایحان از هنــد را ۲ بر صفر از پیش رو برداشــت.او در ادامه و در 
مرحله یک هشــتم نهایی نیز ۲ بر صفر نماینده پاکستان را شکست داد 
و راهی مرحله یک چهارم نهایی شد. حسینی پور با عبور از تکواندوکار 
کره ای در این مرحله نیز ضمن صعود به نیمــه نهایی مدال برنز خود را 
قطعی کرد.هدایت تیم ملی مردان ایران بر عهده بیژن مقانلو اســت و 

مجید افاکی مربی تیم ملی است.

سفر رئیس فدارسیون فوتبال به چین
مهدی تاج برای همراهی تیم فوتبال امید ایران در بازی های آســیایی 
راهی هانگژو شد.نوزدهمین دوره بازی های آسیایی با یک سال تاخیر 
به دلیل شــیوع بیماری کرونا در اواخر تابستان ســال جاری به میزبان 
شــهر هانگژو چین در حال برگزاری اســت.تیم فوتبال امید ایران در 
این رقابت ها درحالی با عربســتان، ویتنام و مغولستان در گروه B قرار 
داشت که شــاگردان غامرضا عنایتی در پایان مرحله گروهی با دو برد 
و یک تساوی و با کســب ۷ امتیاز در صدرجدول قرار گرفتند و حالا در 
مرحله یک هشــتم نهایی این رقابت ها باید فردا بــه مصاف تیم فوتبال 
امید تایلند بروند. از همین رو مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال ایران 
برای تماشایی این دیدار و همراهی تیم امید در ادامه این رقابت ها شب 

گذشته عازم کشور چین و شهر هانگژو شده است.

گفتنی است تیم فوتبال امید در مرحله مقدماتی جام ملت های آسیا با 
شکست برابر تیم امید ازبکستان از صعود به دور نهایی این رقابت ها باز 

ماند تا همچنان در راه صعود به رقابت های المپیک ناکام باشد.

شه بخش:
 دست حریف نباید به عنوان برنده بالا می رفت

 ملی پوش بوکــس ایران گفت: نباید در مســابقه بوکــس بازنده اعام 
می شدم و میزبانی چین در داوری تاثیر داشــت. دانیال شه بخش پس 
از شکست مقابل حریف چینی و حذف از بازی های آسیایی در حالی که 
رمقی برای حرف زدن نداشت اظهار کرد: حریف قبل از اینکه روی رینگ 
بیاید از من جلو بود! آنها میزبان بودند و خواســته یا ناخواسته امتیازها 
را جلو افتاد اما این را بگویم من چیزی کم نگذاشتم.وی در پاسخ به این 
پرســش که آیا در حق تو ناداوری صورت گرفت، افــزود: قطعا.میزبانی 
چینی ها بی تاثیر نیست!بوکســور دســته ۵۷- ایران تاکید کرد: یک 
بوکســور وقتی می خواهد روی رینگ بیاید تنها چیزی که نباید برایش 
مهم باشــد عناوین یک رقیب اســت.من به مدال اینجا و کسب سهمیه 

المپیک فکر می کردم اما نشد؛من هم چیزی کم نگذاشتم.

آگهی مزایده مال غیر منقول مربوط به پرونده 
اجرایی کلاسه ۱۴۰۲۰۰۳۸۱ 

به موجب پرونده اجرایی کلاسه فوق خانم فریبا اسمعیل زاده کنعانی جهت وصول مهریه به تعداد 
۱۴ عدد سکه بهار آزادی) مبلغ سکه ها به صورت یوم الاداء در روز مزایده محاسبه خواهد شد( 
و مبلغ 7/۱3۱/۴39/7۱0 ریال علیه ورثه مرحوم جعفر محمدی اقدام به صدور اجراییه نموده و 

ششدانگ پلاک بیست و یک هزار و نهصد و شصت و نه )۲۱9۶9( فرعی از پنج هزار و
هشتصد و پنجاه و هشت )۵۸۵۸( اصلی بخش دو )۲( با مالکیت جعفر محمدی با شماره مستند 
مالکیت ۱۶7۱۵0    ۱39۵/0۸/۲0 دفترخانه اســناد رسمی شــماره ۱9 شهر اردبیل موضوع 
ســند مالکیت اصلی بشــماره چاپی ۶90۶۵7 سری د ســال 93 که با شماره دفتر الکترونیکی 
۱39۵۲030300۱00۵3۶۸ ثبت گردیده اســت به حدود اربعه شــمالًا: در دو قســمت اول 
دیواریست مشترک بطول )3/۲۶( سه متر و بیست و شش سانتیمتر به آپارتمان مسکونی قطعه 
۲ دوم دیواریست بطول )۱/۸0( یک متر و هشتاد سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی شرقاً در سه 
،قسمت اول دیوار و پنجره است بطول )3/۵0( سه متر و پنجاه سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی 
دوم درب و دیوار و پنجرهای است بطول )٢٠ / ٣ ( سه متر و بیست سانتیمتر به تراس اختصاصی 
قطعه ۱ سوم دیوار و پنجره است بطول )3/۵0( سه متر و پنجاه سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی 
جنوباً در دو ،قسمت اول دیوار به دیوار است بطول ) ۲/00 ( دو متر به ملک مجاور شماره ۵۸۴۸ 
اصلی دوم دیوار به دیوار اســت بطول )۵/۴0( پنج متر و چهل سانتیمتر به ملک مجاور قطعه ۲ 
غرباً در چهار ،قسمت که قسمت دوم آن ،شمالی ، است . اول دیوار به دیوار است بطول )۵/۴۵( 
پنج متر و چهل و پنج سانتیمتر به ملک مجاور شماره ۵۸۵9 اصلی دوم درب و دیوار است بطول  
)3/۱۵( سه متر و پانزده سانتیمتر به راه پله و آسانسور مشاعی سوم دیواریست بطول ) ۴/00( 
چهار متر به راه پله آسانسور مشاعی چهارم دیواریست مشترک بطول )0/30( سی سانتیمتر به 
آپارتمان مسکونی قطعه ۲ پارکینگ قطعه ۱ به مساحت ۱0.۵۶ متر مربع و منضماتی از نوع تراس 
اختصاصی قطعه ۱ به مساحت 3.۱9 متر مربع و مساحت واحد ۶۶/9۸ متر مربع به نشانی ،اردبیل 
محله ،ملاهادی بن بست ،یعقوبی ساختمان رضایی پلاک 3۸ به صورت ساختمان سه طبقه بر روی 
پیلوت با اسکلت و سقف تیرچه بلوک با نمای سنگ مرمریت با در و پنجره های آلومینیومی با قدمت 
تقریبی ۱۱ سال احداث و مورد بهره برداری مسکونی قرار دارد. واحد مربوطه در طبقه اول شامل 
دو باب اتاق ،خواب پذیرایی دارای کناف با کف مفروش به ،پارکت آشپزخانه با کابینت ام دی | اف 
ســرویس بهداشتی کاشیکاری شده باشد و ارزش ششدانگ پلاک فوق توسط هیأت دادگستری 
به مبلغ ۱۴/070/000/000 ریال ارزیابی گردیده است و از ساعت 9 الی ۱۲ روز چهارشنبه به 
تاریخ دوازدهم مهر ماه سال یک هزار و چهارصد و دو در اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل واقع 
در اردبیل مابین فلکه ججین و میدان قدس از طریق مزایده به فروش میرســد. مزایده مقدار 
90/۴۸ شعیر مشــاع از 9۶ شعیر ششدانگ پلاک فوق که به مبلغ سیزده میلیارد و دویست و 
شــصت و یک میلیون و هفتصد و بیست و هفت هزار و ششصد و پنجاه دو ریال اصل طلب دو 
عشر اضافه به عدد ۱3/۲۶۱/7۲7/۶۵۲ ریال برآورد شده شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به ،آب ،برق گاز اعم از حق انشعاب 
و یا حق اشــتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهیهای مالیاتی و 
عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده میباشد 
به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از 

محل مازاد به برنده مزایده
مســترد خواهد شــد و نیم عشــر و حق مزایده نقداً وصول میگردد شــرکت در مزایده منوط 
بــه پرداخــت ۱0٪ از مبلغ پایه کارشناســی نزد بانک ملی به حســاب تمرکز وجوه ســپرده به 
شــماره ۱۴0۱0000۴07۵0۱3۲07۸۸0۱۸3 بنام ســازمان ثبت اســناد با شناســه واریز 
9۶۱0۱3۲7۵۱0۸۵7۵00۱۸3۱۱۱۱۱۱۱۱۱۱ و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده می باشــد . واریز ده درصد برای همه شرکت کنندگان الزامی باشد. برنده مزایده مکلف 
اســت ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت 
تودیع نماید و در صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند 
مبلغ مزبور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز و مزایده به درخواست بستانکار تجدید 

خواهد شد.
مهری کشفی مقدم- رئیس اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل



درنیمه نخست سال جاری ثبت شد؛ 

رشد 17 درصدی  صادرات گمرکات استان اصفهان

استان

اصفهان-مریم مومنی    دکتر رســول کوهســتانی پزوه 
مدیرکل گمرکات اســتان اصفهان بیان داشت : در نیمه 
نخســت  ســال 1402  صــادرات از طریــق گمرکات اســتان 
اصفهان ؛ به میزان یک میلیــون و  192هزارتن و به ارزش 
785 میلیــون و 130  هــزار دلاربوده  اســت که در مقایســه 
با مدت مشــابه ســال قبــل  ،از لحــاظ وزنی 18 درصــد  و از 

لحاظ ارزش 17  درصد افزایش  داشته است .
وی اقلام صادراتی گمرکات اســتان اصفهــان را 476  نوع 
کالا برشــمرد و  اظهــار داشــت : عمــده تریــن محصــولات 
صادراتــی از گمرکات اســتان اصفهان چدن آهــن و فولاد 
و مصنوعــات آن  ، محصــولات پتروشــیمی  ،محصــولات 

لبنی و فرش ماشینی و دستباف می باشد . 
 رسول کوهستانی پزوه تعداد  کشورهای هدف صادرات 
از طریــق گمــرکات اســتان اصفهــان 81 کشــور برشــمرد 
و تصریح کــرد : طــی این مــدت عــراق ، پاکســتان ، ترکیه  ، 
افغانســتان  و امــارات متحــده عربــی  مهمتریــن مقاصد 
صادراتی گمرکات اســتان اصفهان  بوده است .  در ادامه 
مدیــرکل گمرکات اســتان اصفهــان در خصــوص واردات 

کالااز طریــق گمرکات اســتان اصفهــان  اظهار داشــت: در 
شــش ماهه امســال 57 هزار و 927  تن کالا بــه ارزش 299 
میلیون  دلار از طریــق گمرکات اســتان  اصفهان ترخیص 
گردیده اســت کــه در مقایســه با مدت مشــابه ســال قبل 
از نظــر وزن 13 درصــد رشــد و از لحــاظ ارزش یــک درصــد 

افزایش داشته  است . 
وی عمــده کالاهــای وارداتــی گمــرکات اســتان اصفهان 
را ماشــین آلات مکانیکــی و برقــی ، خطــوط تولید،اجــزا 
و قطعــات و مــواد اولیــه مــورد نیــاز واحدهــای تولیــدی  
برشــمرد و بیــان داشــت:  طــی ایــن مــدت مهمتریــن 
بــه  مقصدگمــرکات اســتان   کشــورهای مبــدا واردات 
اصفهان  چیــن، ترکیه ، امــارات متحــده عربــی  ، آلمان  و 

ایتالیا  بوده اند. 
مدیرکل گمرکات اســتان اصفهان  میزان درآمد گمرکات 
اســتان اصفهان را 14 هزار و 847 میلیارد ریال برشمرد  و 
اظهار داشــت  : در شش  ماهه نخست ســال 1402 درآمد 
گمرکات اســتان اصفهان  نســبت به مدت مشــابه ســال 

قبل 44 درصد رشد داشته است .

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 راه اندازی واحد شماره 3 بخاری سیکل ترکیبی 
درنیروگاه شهیدرجایی

قزویــن - مریــم نقــدی   در کوتاه تریــن زمان ممکــن با تــلاش متخصصان 
بــه  ترکیبــی  ســیکل  بخــار   3 شــماره  شــهیدرجایی،واحد  نیــروگاه 
ظرفیت100مگاوات در کمترین زمان ممکن تعمیر و مجددا راه اندازی شد.  
بهنام کریمی مدیر امور تعمیرات مکانیک نیروگاه ســیکل ترکیبی در توضیح 
ایــن خبــر گفــت : بــه دنبــال اعــلام اشــکال در بــوش گرافیتــی شــافت هیدرو 
توربین 2 سیســتم کولینک واحد شــماره 3 بخــاری  این نیــروگاه منجرب به 
خروج اضطــراری  این واحد شــد کــه بلافاصلــه متخصصــان امــور تعمیرات 
مکانیک توانســتند در کم ترین زمــان ممکن، پس از رفع اشــکال و تعمیرات 
لازم، ایــن واحــد را دوبــاره بــه شــبکه سراســری تولیــد بــرق متصــل نمایند. 
کریمــی تصریح کــرد: پــس از بررســی اشــکال، متخصصــان تعمیرات ســیکل 
ترکیبی اقدام به تهیه تجهیزات و اقلام مورد نیاز و ســپس اقــدام به دمونتاژ، 
تعویض و تراشکاری قطعات آسیب دیده نمودند. کریمی بیان داشت: پس 
از تعویــض و تعمیر قطعــات وتجهیزات آســیب دیده اقــدام به مونتــاژ و پس 
از بســته شــدن الایمنت کوپلینــگ های هیــدرو توربیــن و پمــپ کوپلینگ با 
حضور بی وقفه و شــبانه روزی متخصصان  نیروگاه سیکل ترکیبی این واحد 
به شــبکه سراســری تولید برق پیوســت. با بازگشــت دوباره واحد شــماره 3 
بخاری نیروگاه سیکل ترکیبی شهیدرجایی قزوین، بیش از 100 مگاوات برق 
به شــبکه سراســری تزریق شــد تا خللی در تولید بــرق پایــدار و مطمئن برای 

خدمت رسانی به مصرف کنندگان ایجاد نشود.

مدیرکل فناوری اطلاعات استان خبر داد:

 اتصال ۱۰۷ خانوار روستایی لرستان 
به اینترنت پرسرعت

خرم آبــاد -فرزانــه هداونــد     مدیــرکل ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات 
لرســتان از اتصال 107 خانــوار روســتایی این اســتان به اینترنت پرســرعت 
خبــر داد. مجتبــی صارمــی در ســخنانی اظهار داشــت: بــا ارتقــای فنّاوری 
سایت های ارتباطی روســتاهای »دریژان بالا«، »خمسیانه پایین«، »دره 
کبــود« از محــل اعتبــارات توســعه ارتباطــات روســتایی وزارت ارتباطــات 
و فنــاوری اطلاعــات و بــا تــلاش همــکاران اپراتــور همــراه اول و مخابــرات 
اســتان تعــداد 107 خانــوار ســاکن این روســتاها بــا جمعیتــی بالغ بــر 355 
نفــر از اینترنــت پرســرعت بهره منــد شــدند. وی افزود: بــا عنایت بــه نقش 
و ضرورتــی کــه امــروزه فنــاوری اطلاعــات و ارتباطــات بــرای ارائــه خدمات 
الکترونیکی، در زندگی جوامع بشــری در تمامی ابعاد دارد، تأمین بســترها 
و زیــر ســاخت های ارتباطــی بــرای ارائــه خدمــات مطلــوب الکترونیکــی 
بــه هم وطنــان و هــم اســتانی های عزیــز در تمــام نقــاط به ویــژه مناطــق 
کم برخوردار و محروم روستایی استان در دست اقدام است که برابر برنامه 
تا پایان سال جاری همه روستاهای بالای بیســت خانوار استان به شبکه 
ملی اطلاعــات متصــل خواهند شــد کــه می توانــد نقــش بســیار مهمی در 

توسعه و عمران این مناطق ایفا کند.

 با حفر 3حلقه چاه جدید؛

بیش از 6میلیون لیتر به ظرفیت تولید آب شرب 
هشتگرد افزوده می شود

البرز-مظفری  مدیرعامل آبفــای البرز گفت: با حفر و تجهیز ســه حلقه چاه 
جدید، تعداد چاه های آب شرب هشتگرد به 14 حلقه رسیده و میزان تولید 
آب این شــهر شــش میلیــون و 480 هــزار لیتــر در شــبانه روز افزایــش می یابد.  
حمیدرضا نامــداری گفت: تعــداد چاه های فعلــی در مداربهره برداری شــهر 
هشــتگرد 11 حلقه اســت کــه درمجمــوع 260 لیتــر برثانیــه آب اســتحصالی از 
آنهاســت، اما با توجــه به رشــد جمعیت ونیاز هــای آبی درحال شــکل گیری، 
حفر 3 حلقــه چاه جدید بــا مجموع تولیــد 75 لیتــر برثانیه مدنظر قــرار گرفته 
که طی ماه های آینده مقدمات حفر وتجهیز آن ها آغاز خواهد شــد. او  تعداد 
مخازن ذخیــره آب هشــتگرد را 3 مخزن با مجمــوع حجم 10 هــزار متر مکعب 
)10 میلیون لیتر( ذکر کرد وبیان داشــت: بــزودی عملیات اصــلاح 2800 متر از 
شــبکه توزیع آب هشــتگرد، فشارســنجی نقاط مختلف شــبکه توزیــع برای 
شناخت بیشــتر شــبکه، اصلاح وتعویض 20 دستگاه شــیرآلات اصلی شبکه 

توزیع و اجرای 3 کیلومتر نشت یابی شبکه آغاز خواهد شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اردبیل خبرداد:

اختصاص  هزار و ۷3۵ میلیارد ریال برای آبرسانی 
به روستا های شهرستان کوثر

اردبیل-افســون جبــارزاده   مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب اســتان 
اردبیل از اختصاص یک هــزار و 735 میلیــارد ریال اعتبار برای آبرســانی به 
روستا های شهرســتان کوثر خبر داد. علیرضا نعمت ســلطانی گفت: اعتبار 
ایــن طــرح  از منابــع اســتانی و ملــی تامین می شــود و منابــع آب ایــن طرح 
به صورت مســتقیم از تصفیه خانه آب شــرب کوثر تامین شــده و جمعیتی 
حدود 25 هــزار و 663 نفــر را پوشــش خواهــد داد. مدیرعامل شــرکت آب 
و فاضــلاب اســتان اردبیــل در خصــوص اقدامــات فنــی و مهندســی ایــن 
طرح عمرانــی افزود: برای ایــن پروژه 45 ایســتگاه پمپــاژ ، مخازنی با حجم 
کلی 6 هــزار و 10 متر مکعــب ، اجرای خــط انتقال بــا لوله پلی اتیلــن به طول 
566 کیلومتــر و اجرای شــبکه توزیع آب به طــول 416 کیلومتر بــا 120 لیتر بر 
ثانیــه آب دهی در نظر گرفته شــده اســت. به گفتــه او، پروژه مجتمــع کوثر با 
31 درصد پیشــرفت فیزیکی و 85 میلیــارد ریال اعتبار هزینه شــده در حال 
اجراست و برای تکمیل آن به یک هزار و 650 میلیارد ریال اعتبار نیاز است. 
نعمت ســلطانی افزود: طرح های مختلفــی برای تامین آب پایدار شــهرها 
و روســتاهای اســتان در دســت اجراســت کــه بــا جــذب اعتبارات اســتانی 
و ملی تکمیل می شــود و بر اســاس برنامــه وزارت نیرو و شــرکت مهندســی 
آب و فاضلاب کشــور و تاکید اســتاندار اردبیل ، پروژه های آبرسانی با هدف 
ایجاد زیرســاخت های آب در روســتاها باید به صورت جهادی و بر اســاس 

استانداردهای فنی با سرعت معقول اجرا شوند.

گرگان-مهناز محمدزمانی    شــهردار گرگان با بیان اینکه در آستانه آغاز 
دو لیگ بسکتبال آسیا و برتر کشور قرار داریم، گفت: تیم به گونه ای بسته شده 

تا بر سکوی آسیا بایستد.
سید محمدرضا سیدالنگی  با حضور سالن قابوس گرگان و بازدید از چگونگی 
آماده سازی تیم بسکتبال شهرداری پیش از آغاز سوپرلیگ باشگاه های غرب 
آسیا و لیگ برتر باشگاه های کشــور، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این حق 
طبیعی شــهروندان و هواداران تیم بسکتبال شــهرداری گرگان است که از 
آخرین وضعیت این تیم مطلع شــوند و مــا هم ملزم به ارائه گــزارش به آنان 

هستیم.
وی با بیان اینکه برای این تیم در نشســت با اعضای شورای اسلامی شهر رقم 
بودجه ســال جاری مطرح و پس از جمع بندی مصوب شــده است، ادامه داد: 

نماینده استان گلســتان سه سال پیاپی ســکوی قهرمانی لیگ برتر را به خود 
اختصاص داده و انتظارات را بالا برده و به همین منظور باید تیمی در اوج برای 
کسب سکوی آسیایی بســته می شد. شــهردار گرگان با تأکید بر اینکه فصل 
جدید بازی های آسیایی زودتر از موعد برگزار می شود، افزود: نخستین دیدار 
شهرداری گرگان ۲۶ مهرماه با نماینده کشــور لبنان برگزار می شود و همین 
مسأله خیلی مهم اســت که در داخل کشــور تنها تیمی که بازی آسایی دارد، 
شهرداری گرگان است. وی با اشاره به اینکه وضعیت نماینده استان گلستان با 
سایر تیم های کشور قابل مقایسه نیست، خاطرنشان کرد: برای اینکه بتوانیم 
خواســته مردم گرگان که پایتخت بسکتبال ایران اســت را محقق کنیم، باید 
به سکوهای آسیایی دســت پیدا کنیم و همین موضوع مستلزم تدوین چشم 

اندازی جامع است و تیم را با همین منظور بسته ایم.
ســیدالنگی قدرتمند حاضر شــدن کادر فنی، بازیکنان و اعضای تیم را یک 

اصل برای قهرمانی برشمرد و اضافه کرد: از ۱۴ بازیکن تیم ۲ بازیکن خارجی، 
۶ بازیکن بومی و بقیه بازیکنان با نظر سرمربی و چشم انداز مجموعه که کسب 
سکو در آسیا بوده، جذب شده اند و با درایت »سیدمصطفی هاشمی« سرمربی 

تیم می توان به کسب عنوان آسیایی امیدوار شد.
وی در خصوص بودجــه تیم در فصل جاری، ضمن تکذیب ارقام عنوان شــده 
در فضای مجــازی، توضیح داد: همه تــلاش خود را خواهیم کــرد تا در کنار 
بهره مندی از توان هلدینگ و دیگر ســرمایه گذاران حامی به عنوان اسپانسر، 

ضمن کاهش هزینه ها بتوانیم رقمی در اندازه سال گذشته هزینه کنیم.
این مقام مســئول از افزایش هزینه های جاری تیم در ســال جــاری از قبیل 
افزایش ســه برابری نرخ هتلینگ و دیگر هزینه های خدمات خبر داد و تصریح 
کرد: با کادر فنی توافق شــده تا بتوانیم با کمترین ارقام این شرایط را مدیریت 

کنیم

ســاخت و نصــب  کرمانشاه-حســنافخارزاده   
پســت  ترانســفورماتور  ای  لــرزه  جداســاز  ســامانه 
20/63 کیلوولــت ثــلاث در برق غــرب بــا موفقیت به 

پایان رسید
پــروژه ســاخت و نصــب ســامانه جداســاز لــرزه ای 
ثــلاث  کیلوولــت   63/20 پســت  ترانســفورماتور 
باباجانی در شــرکت بــرق منطقــه ای غرب اجــرا و به 

بهره برداری رسید.
مهنــدس علــی اســدی مدیرعامــل ایــن شــرکت در 
گفــت و گو با خبرنــگار پیک بــرق غرب گفــت: با توجه 
به تجربــه زلزلــه هــای گذشــته، ترانســفورماتورهای 
قــدرت موجــود در پســت هــای زمینــی در هنــگام 
زلزله شدیدا آســیب پذیر هســتند. به همین دلیل، 
ایــن شــرکت در قالب یــک طرح پژوهشــی مشــترک 
بــه طراحــی،  اقــدام  کرمانشــاه  رازی  بــا دانشــگاه 
ســاخت و نصــب ســامانه جداســاز لــرزه ای بــرای 
یکــی از ترانســفورماتورهای قدرت موجود در پســت 

63کیلوولت ثلاث باباجانی نمود.
اســدی افزود: یکــی از موثرترین راه هــای کاهش آثار 
مخرب زلزله در ترانســفورماتورهای قدرت استفاده 
از فنــآوری جداســازی لــرزه ای در ایــن تجهیــزات 
اســت. در پی زلزله 1396 ســرپل ذهاب و خســارات 

وارده بــه برخی از تجهیزات فنی شــرکت برق منطقه 
ای غــرب، طــرح پژوهشــی مشــترکی بــا دانشــگاه 
رازی کرمانشــاه بــه مدیریــت دکتــر حمیــد توپچــی 
نــژاد تعریــف و در پــی آن جداســازی لــرزه ای یکــی از 
ترانســفورماتورهای 30MVA پســت ثلاث باباجانی 
در دســتور کار قــرار گرفــت. وی در ادامه خاطرنشــان 

کــرد: پــس از قریب بــه ســه ســال مطالعــه و تحقیق، 
سیســتم جداســازی لــرزه ای ویــژه ای بــا اســتفاده 
از جداگرهــای الاســتومری مســلح بــه الیــاف طــرح 
و نمونــه هــای پروتوتایــپ جداگرها توســط شــرکت 
دانــش بنیان لرزه بــدل کار جهــت انجام آزمایشــات 
بارگــذاری دینامیکــی طبــق اســتانداردهای اروپــا 

تولیــد شــدند. بــا توجــه بــه عملکــرد فنــی مناســب 
جداگرهــا در آزمایشــات دینامیکــی، نمونــه هــای 
اصلی جداگرها توســط شــرکت مذکور تولید و پس از 
گذرانــدن آزمایشــات کنتــرل کیفــی، تحویل شــرکت 
برق منطقه ای غرب شــدند. مدیرعامــل برق غرب 
در پایــان افــزود: عملیــات برکنــاری ترانســفورماتور، 
نصب سامانه جداســازی، و اســتقرار ترانسفورماتور 
هفتــه   2 حــدود  جمعــا  مذکــور  ســامانه  روی  بــر 
انجام گرفــت و بدیــن ترتیــب اولیــن ترانســفورماتور 
جداسازی شده کشــور در شهرستان ثلاث باباجانی 

در نیمه دوم خرداد ماه 1402 به پایان رسید.
بــر  عــلاوه  جداســازی  ســامانه  در  اســت  گفتنــی 
جداگرهــای لــرزه ای، میراگرهای الحاقی و سیســتم 
هــای تامیــن پایــداری ترانســفورماتور در برابر لغزش 
و واژگونــی نیــز مــورد اســتفاده قــرار گرفتــه اســت. 
لازم بــه ذکــر اســت بــا توجــه بــه جزییــات فنــی و از 
جملــه نــوع جداگرهــای مــورد اســتفاده، ســامانه 
جداســازی مذکــور، اســتفاده از ایــن جداگــر هــا در 
ترانســفورماتورهای قدرت، اولین پروژه در نوع خود 
در ســطح دنیا محسوب می گردد. شــایان ذکر است 
بــرآورد هزینــه عملیــات اجرایــی حــدود 5% قیمت 

ترانسفورماتور بوده است.

کرمانشاه

برای اولین بار در کشور انجام شد؛

ساخت و نصب سامانه جداساز لرزه ای ترانسفورماتور پست ۶3/20 کیلوولت ثلاث در برق غرب

تکذیب ارقام کذایی بودجه بسکتبال شهرداری گرگان 
+++

مسئول امور جاری استاندارد استان خبر داد؛

ح پیش بسته بندی بر اساس استانداردهای ملی ایران  در ایلام انجام طر
جــاری  امــور  مســئول  بیگــی    –حســن  ایــام 
اســتاندارد ایلام، اعلام کرد: طرح پیش بســته بندی 
بــر اســاس اســتانداردهای ملــی ایــران در راســتای 
صحه گذاری هویت و کمیت فرآورده ها در اســتان در 

حال انجام می باشد.
هــادی دوســت محمــدی بــا اعــلام ایــن خبــر اظهار 
داشــت: در ایــن طــرح کــه بــه صــورت مرحلــه ای در 
حال انجام اســت، فرآورده های غذایی و بهداشــتی 
از ســطح واحدهــای تولیــدی و مراکــز عرضــه نمونــه 

برداری می شوند و مورد آزمون قرار می گیرند.
وی افــزود: در این طــرح که به صــورت مرحلــه ای در 
حال انجام اســت، فرآورده های غذایی و بهداشــتی 
از ســطح واحدهــای تولیــدی و مراکــز عرضــه نمونــه 
برداری می شوند و از نظر کمیت با توجه به اظهارات 
منــدرج در نشــانه گــذاری )اعــم از وزن، حجــم و …( 

مورد پایش قرار می گیرند.
مســئول امور جــاری اســتاندارد ایــلام عنوان کــرد: با 
توجه به این که پایش کمیت کالاهای مورد استفاده 
عموم، به ویژه کالاهای اساسی، و رعایت حق الناس 
جــزو اولویت هــای اصلــی ســازمان ملــی اســتاندارد 
ایــران اســت، اجــرای ایــن طــرح به صــورت مســتمر 
ادامــه دارد و از جملــه نتایــج اجــرای ایــن طــرح، 

رعایــت دقیق کمیت محصولات بســته بندی شــده 
و همچنین حذف رواداری مزبور توســط واحدهای 

تولیدی خواهد بود.
دوســت محمــدی بیان داشــت: طــرح پیش بســته 
بندی بر اساس استانداردهای ملی ایران به شماره 
هــای 16381 و 21759 در راســتای صحــه گــذاری 
هویت و کمیت فــرآورده ها در اســتان در حــال انجام 

می باشد
وی در پایــان گفــت: از ابتدای ســال جاری تــا کنون از 
تعداد 146 فرآورده واحدهای تولیدی و مراکز عرضه 
و 9320 فقره آزمون توســط کارشناسان این اداره کل 

به عمل آمده است.

ایلام

گرگان

در سفر رئیس جمهور به کردستان؛

تصفیه خانه آب دیواندره  افتتاح می شود
ســنندج -فاطمــه مایــی   مدیرعامــل شــرکت 
آبفــا کردســتان گفــت: در ســفر قریــب الوقــوع رئیس 
جمهــور بــه اســتان تصفیــه خانــه آب دیوانــدره بــا 
هزینــه 2500 میلیــارد ریــال بــه طــور رســمی افتتاح 
می شــود. محمــد فرهاد با بیــان این مطلــب گفت: 
بــا هــدف تأمیــن آب بلندمــدت پایــدار بــرای شــهر 
دیوانــدره، اجــرای پــروژه تصفیــه خانــه آب از ســال 
1391 بــا ظرفیــت تصفیــه آب بــه میــزان 250 لیتــر بر 
ثانیــه آغاز و تــا پیش از دولت ســیزدهم بــا صرف 35 
میلیارد تومان هزینه 67 درصد پیشــرفت داشــت، 
اما به دلیل عملکرد نامناســب پیمانــکار، وی خلع 
ید و عملیات اجرایی متوقف شده بود. مدیرعامل 
شــرکت آبفا کردســتان گفت: با ســفر وزیر نیرو در دی 
ماه سال 1400 به استان، دستورات لازم در راستای 
تأمین منابع مالی و شــروع به کار مجدد پروژه صادر 
و بلافاصله بــا بکارگیری پیمانــکار، عملیات اجرایی 
ادامه یافت و مقرر شــد تا پایان شــهریورماه امســال 
این پروژه بــه اتمام برســد. فرهاد افزود: بــا توجه به 
نیاز آبی شــهر دیواندره، راه اندازی تصفیه خانه آب 
دیواندره، پیــش از موعد و طــی اقدامی جهادی در 
دســتور کار قــرار گرفــت و خوشــبختانه در مردادمــاه 
جــاری، تصفیــه خانــه وارد مــدار و تنــش آبــی شــهر 

برطرف شــد. وی بــا اشــاره بــه هزینــه 2500 میلیارد 
ریالی بــرای این پــروژه خاطرنشــان کــرد: از مجموع 
250 لیتر بــر ثانیه ظرفیــت تصفیه آب در ایــن پروژه، 
170 لیتــر بــرای شــهر دیوانــدره و مابقــی بــرای 72 
روســتای مجتمع اوباتو در نظر گرفته شده تا تأمین 
آب این روستاها نیز انجام شود. مدیرعامل شرکت 
آبفا کردســتان بــا بیان اینکه در ســفر رئیــس جمهور 
به اســتان این پروژه به طور رســمی به بهــره برداری 
خواهد رســید، افزود: با تکمیل این پروژه جمعیت 
51 هزار نفری شــامل شــهر دیواندره و 72 روســتای 
مجتمــع اوباتــو از آب شــرب ســالم و بهداشــتی بــه 

صورت پایدار بهره مند شدند.

کردستان

چهارشنبه      5 مهر 1402    شماره 1418



منابع ارزی آزاد شده در جهت تقویت ریال 
استفاده خواهد شد

منابع ارزی آزاد شده از کره جنوبی در حساب شش بانک ایرانی در قطر 
فعال اســت و طبق تاکید رئیس کل بانک مرکزی، کلیه منابع مربوطه 

جزو ذخایر ارزی بانک مرکزی و پشتوانه ریال هستند.

مدیر روابط عمومی بانک مرکزی نوشــت: منابع ارزی آزاد شده از کره 
جنوبی در حســاب شــش بانک ایرانی در قطر فعال است و طبق تاکید 
رئیس کل بانک مرکــزی، کلیه منابع مربوطه جــزو ذخایر ارزی بانک 

مرکزی و پشتوانه ریال هستند.
مصطفی قمری وفا مدیر روابط عمومی بانک مرکزی در توییتی تأکید 
کرد: منابع ارزی آزاد شده از کره جنوبی که معادل ۵.۵۷۳.۴۹۲.۰۰۰ 
یورو بوده در حساب شــش بانک ایرانی در قطر فعال است و طبق تاکید 
رئیس کل بانک مرکــزی، کلیه منابع مربوطه جــزو ذخایر ارزی بانک 
مرکزی و پشتوانه ریال هســتند و بنا به مصالح ملی و در جهت تقویت 

ریال استفاده می شود.

زمین، مشکل اصلی قیمت مسکن
پول های میلیاردی برای مسکن های نقلی

یک کارشناس حوزه ساخت وســاز گفت: قیمت مصالح فقط ۱۰ تا ۲۰ 
درصد قیمت خانه را تشــکیل می دهد و مهمترین مســئله در قیمت 

مسکن زمین است که باید برای ساخت مسکن مشکل آن حل شود.
 افزایش قیمت اجاره بها در تهران باعث شــده است نه تنها مردم مجبور 
به مهاجرت به مناطق پایین تر شــهر شــوند بلکه تمایل بــرای اجاره 
واحدهایی با متــراژ پایین و حداقــل امکانات نیز افزایــش پیدا کند 
تا آنجا که در بین آگهی های مســکن به ویژه در جنوب شــهر می توان 
آپارتمان های نقلی یا ســوئیت های بســیار کوچک متراژ با سن بالا و 
حداقل امکانات را دید که عموماً نیز از سوی زوج ها یا حتی خانواده های 
دارای فرزند اجاره می شــود. متراژ برخی از این خانه ها تنها ۲۰ الی ۳۰ 
متر اســت!۴۰ میلیون تومان ودیعه و ســه میلیون تومان اجاره ماهانه 
مبلغی است که برای یک سوئیت ۱۸ متری با عمر بیشتر از ۳۲ سال در 
منطقه شمیران نو تعیین شده اســت. در آگهی این ملک آمده است که 

واحد مذکور می تواند مناسب زوج هم باشد!

وضعیت مسکن عرضه شــده در پلتفرم های آناین رهن و اجاره نشان 
می دهد برای رهن و اجاره یــک واحد میکرو آپارتمان یا ســوئیت در 
تهران با محدوده متراژ ۲۵ تا حدود ۴۰ مترمربع باید دســت کم حدود 
۴۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان نقدینگی داشــت که البته برای همین واحد 
نیز بایــد اجاره پرداخت کرد.محمد منان رئیســی مدیر پژوهشــکده 
معماری و شهرســازی اســامی با اشــاره به غیر منطقــی خواندن 
آگهی های واحدهــای نقلی در برابــر قیمت های نجومــی در برخی 
از پلتفرم هــای داخلی گفت: برخــی کاربران در شــبکه های مجازی 
آگهی های ملکی انتشــار می دهند که متراژ پاییــن و نرخ کرایه بالایی 

دارند که منطقی به نظر نمی رسد.
رئیســی مدیر پژوهشــکده معماری و شهرسازی اســامی در ادامه 
در خصوص روند کاهشــی قیمت مســکن در بازار، تاکیــد کرد: طبق 
بررسی های که از بازار مسکن طی روزهای اخیر انجام شد می توان گفت 
قیمت واحدهای مسکونی روند کاهشی داشته و البته این کاهش قیمت 
منوط به فعالیت های وزارت راه و شهرســازی نیســت بلکه بیشترین 

میزان تأثیرپذیری را از بازار ارز شاهد هستیم.
وی افــزود: همان طور که می دانیم مســکن در کشــورمان جز کالای 
ســرمایه ای محســوب می شــود بنابراین از روند قیمت دلار در بازار 
تأثیر می پذیرد و به دلیل کاهش قیمت دلار قیمت مســکن نیز در بازار 
نزولی شــده است.رئیســی در ادامه گفت: اگر در بازار مسکن عرضه و 
تولید مصرفی صــورت نگیرد در آینــده نه چندان دور مجدداً شــاهد 
افزایش قیمت خواهیم بود. دولت سیزدهم در وعده خود به کندی عمل 
می کند و امروزه که بیش از دو ســال از عمر دولت آقای رئیسی گذشته 
است اتفاقات چشمگیری در حوزه مسکن پیش نیامده است.این مقام 
مسئول تاکید کرد: زمانی که تولید مسکن به اندازه کافی رخ نمی دهد 
قطعاً در چنین پلتفرم هایی شاهد آگهی متراژهای کوچک و قدیمی با 
قیمت های نجومی خواهیم بود و ادامه چنین روندی در بازار مســکن 

خطرناک خواهد بود.
وی با اشــاره به عرضه مصالح ســاختمانی در بورس، گفــت: مصالح 
ســاختمانی در قیمت تمام شده مسکن ســهم چندانی ندارد و معضل 
اصلی در بحث ســاخت مســکن تنظیم گری بازار از یک جهت و عدم 
مدیریت سیاست ها در تأمین زمین از سوی دیگر است و مجموع سهم 
مصالح در تأمین مســکن حدود ۱۰ الی ۲۰ درصد است بنابراین ابتدا 

باید مشکات دیگر را حل کرد.
رئیســی با تاکید بر جلوگیری از ورود دلالان به بازار مسکن افزود: دولت 
باید ابتدا مشــکل زمین را برطرف کند تا دلالان را نقره داغ شوند زیرا به 
مسکن نباید به عنوان یک کالای سرمایه ای نگاه کرد و هم اکنون بیش از 
میلیون ها واحد مسکونی و زمین در سطح کشور وجود دارد که متأسفانه 
صاحبان این ملک ها رهن و اجاره نمی دهند باید قانون جدی نیز در این 
خصوص مصوب و اجرا شود تا سوداگران دست از این کارها بردارند.وی 
در ادامه افزود: مسئولین مربوطه بهتر اســت به جای مسائل حاشیه ای 
نقاط ضعف این مسئله را پیگیری کنند تا سرعت اجرای کار بیشتر شود 
و البته در خصــوص واحدهای خالی باید مالیات وضع شــود که قابلیت 
اجرا داشته باشد.رئیسی با اشاره به عرضه ملک های سرمایه داران، افزود: 
دولت باید واحدهای خالی را شناســایی کند و صاحبان این واحدهای 
مسکونی را اجبار کند که ملک ها را برای تنظیم بازار مسکن عرضه کنند 
و در صورت عدم اجرای این روند مالیات ســنگینی برای این گونه افراد 
در نظر داشته باشــد.وی در پایان تاکید کرد: دولت سیزدهم باید ابتدا 
سرمایه داران را ملزم به عرضه واحدهایشان کند سپس با عرضه مناسب 
زمین در سطح کشور علی الخصوص در کان شــهرها قیمت مسکن را 
بشکند تا دیگر شــاهد چنین آگهی های نجومی برای خانه های ۲۵ الی 

۳۰ متری در پلتفرم ها نباشیم.

دو سال بدون خاموشی ره آورد دولت سیزدهم
تاش های بی وقفه وزارت نیرو بــرای تأمین برق پایدار همه بخش های 
کشور در تابستان امسال هم به نتیجه رســید و دومین تابستان بدون 

خاموشی را در دولت سیزدهم ثبت کرد.
 تابستان سال ۱۴۰۰ روزهای سخت و تلخ خاموشی ها باعث نارضایتی 
مردم شــده بود؛ ایامی که مردم، صاحبان صنایع و نیز کسب وکارهای 
کوچک و بزرگ هر روز منتظــر قطعی برق بودند تــا از زندگی و حرفه 

خود بازمانند.
این روزهای تلخ یکی بعد از دیگری می گذشــت تا آنکه دولت سیزدهم 
و به دنبال آن وزارت نیرو ســکان امور را به دست گرفت و تاش بی وقفه 

خود را برای کاهش و حذف خاموشی ها به کار گرفت
»علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو نیز یکی از اصلی ترین برنامه های خود 
را توسعه ظرفیت نیروگاهی که به فراموشی سپرده شده بود، اعام کرد 
و بعد از کســب رای اعتماد از مجلس برنامه های خود ازجمله توســعه 

ظرفیت نیروگاهی را اجرایی کرد.
محرابیان برای افزایش توان تأمین برق پایدار برای بخش های مختلف 
کشور تنها به توسعه ظرفیت نیروگاهی بســنده نکرد و برای آنکه مردم 
را هم تشــویق به رعایت مدیریت مصرف کند طرح اختصاص پاداش به 

مشترکانی که تا سقف الگوی برق مصرف کنند را اجرایی کرد.
توجه هم زمــان وی بــه ایــن دو موضوع در کنــار تاش بــرای رفع 
محدودیت های نیروگاهی و منطقه های انتقال برق سبب شد تابستان 
۱۴۰۱ بدون خاموشــی بــه پایان برســد، درحالی که بیــش از هفت 
هزار مگاوات به ظرفیت تولید برق افزوده شــده بــود و تعداد زیادی از 

مشترکان برق هم پاداش گرفتند.
کسب این موفقیت در تابستان ۱۴۰۱ سبب شــد تاش ها برای تداوم 
آن در تابســتان ۱۴۰۲ بیشــتر شــود تا مردم برای دومین بار تجربه 

روزهای گرم بدون خاموشی را تجربه کنند.
بر این اساس وزیر نیرو تاش برای تأمین پایدار برق را از مهرماه ۱۴۰۱ 
به عنوان یک تکلیف برای همه مجموعه صنعت برق کشــور مقرر کرد 
تا با انجــام برنامه های تدارک دیده شــده بتوانند برق تابســتان را هم 
بدون خاموشــی تأمین کنند.بنا بر این گزارش، ۱۴۰ برنامه عملیاتی 
برای این منظور در دســتورکار قرار گرفت که شامل بخش های توسعه 
ظرفیت نیروگاهی، انجام به موقع تعمیرات نیروگاهی و رفع اشــکالات 
پســت های و خطوط انتقال برق ازیک طرف و افزایش میزان مشارکت 
مردم در رعایت الگوی مصرف بود.افزایش ظرفیت نیروگاهی انجام شد 
و بیش از هفت هزار مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور در نیروگاه های 

حرارتی، تجدیدپذیر و مقیاس کوچک محقق شد.
سخنگوی صنعت برق در همین باره و در نشســتی که روزهای اخیر با 
خبرنگاران داشــت، گفت: از ابتدای دولت سیزدهم تا کنون هفت هزار 
و ۸۰۰ مگاوات به ظرفیت تولید برق کشــور افزوده شده است؛ عاوه بر 

این پست های برق و خطوط انتقال نیز افزایش متناسبی یافت.
مصطفی رجبی مشهدی خاطرنشــان کرد: همچنین یک هزار و ۵۶۰ 

مگاوات ناشی از ارتقا توان نیروگاه های موجود به دست آمد.
وی درباره وضعیت شــبکه انتقال کشــور گفت: اقدام های خوبی برای 
تقویت شــبکه برق انجــام شد.ســخنگوی صنعت برق طول شــبکه 
انتقال کشــور را ۹۸۶ هزار کیلومتر اعام کــرد و از برنامه ریزی برای 
رفع مشکات شــبکه خبر داد.اعمال این روش های فنی سبب شد برق 
موردنیاز کشور در تابستان امسال هم تأمین شود؛ عاوه بر این روش ها 
در بخش مشــارکت دادن مردم در اعمال مدیریت مصرف با اختصاص 
پاداش های تا ۲۰ برابری نیز به خوبی دنبال شد.رجبی مشهدی در این 
مورد هم گفت: طرح اختصاص پاداش به مشــترکان امســال به خوبی 

اجرا شد و در نتیجه آن ۴۰ درصد مشترکان مشمول پاداش شدند.

وی، میزان پاداش را ۲ هــزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اعام کرد که این امر 
سبب کاهش مصرف در بخش خانگی برای نخســتین بار و افزایش آن 
در بخش صنعت شد.ویژگی تأمین برق امســال کشور این بود که برای 

نخستین بار میزان مصرف برق بخش صنعت از بخش خانگی جلو زد.
احمد حیدری معاون حقوقی، پشتیبانی و امور مجلس وزیر نیرو در این 
باره گفت: امسال برای نخســتین بار در تاریخ جمهوری اسامی ایران 

رشد مصرف برق صنایع از بخش خانگی بیشتر شد.
وی افزود: همواره بخش صنعت درصدی از برق خانگی را مورداستفاده 
قرار می داد که کمتر از برق بخش خانگی بود. امسال برای نخستین بار 
این روند تغییر کرد و بخش صنعت که بخش تولید کشــور است با رشد 

خوب مصرف برق روبرو شد.
جمیع اقدام های انجام شده برای تأمین برق تابستان ۱۴۰۲ سبب شد 
تا با وجود شکسته شــدن ۳۵ باره رکورد مصرف برق در روزهای اوج بار 
دومین تابســتان بدون خاموشی هم در تابســتان ۱۴۰۲ رقم خورده و 

کارنامه درخشانی برای وزارت نیرو رقم بزند.

سخنگوی صنعت آب خبرداد
رشد ۱۴ درصدی حجم آب سدهای کشور نسبت 

به سال گذشته
ســخنگوی صنعت آب ایران گفت: حجم آب موجود در ســدهای کل 

کشور تا ۳۱ شهریور ماه ۱۳ درصد نسبت به سال گذشته بیشتر است.
فیروز قاســم زاده ســخنگوی صنعت آب ایران با بیان اینکه وضعیت 
مخازن سدهای کشــور از ابتدای ســال آبی جاری تا ۳۱ شهریور ماه با 
افزایش ورودی به مخازن همراه بوده است، گفت: بر این اساس، ورودی 
سدهای کشور از ۳۰.۷۹ میلیارد متر مکعب در سال گذشته به ۳۹.۳۱ 

میلیارد متر مکعب افزایش یافته است.
قاسم زاده اشاره به اینکه این میزان نشــان از رشد ۲۸ درصدی ورودی 
سدهای کشــور دارد، خاطرنشــان کرد: در تاریخ ۳۱ شهریور ۱۴۰۲ 
میزان کل حجم آب موجود در مخازن ســدهای کشور معادل ۲۱.۷۲ 
میلیارد مترمکعب بوده است.وی ادامه داد: سهم اصلی رشد ورودی ها 
مربوط به مخازن ســدهای حوضه های آبریز جنوب غرب کشــور بوده 

است که در سال جاری از بارش مناسبی برخوردار بوده اند.
ســخنگوی صنعت آب ایران خاطرنشــان کرد: این آمار در حالی است 
که خروجی ســدهای کشــور در مدت مذکور نیــز از ۳۰.۸۱ میلیارد 
مترمکعب در ســال آبی گذشــته به حجم ۳۶.۶۰ میلیارد مترمکعب 
رسیده اســت که نشــانگر افزایش میزان تأمین مصارف از محل سدها 

نسبت به سال گذشته است.
وی با اشــاره به حجم آب موجود در مخازن سدهای کشور بیان داشت: 
حجم آب موجود در مخازن ســدهای کشور ۲۱.۷۰ میلیارد مترمکعب 
است که معادل ۴۴ درصد پرشدگی اســت و این میزان در مدت مشابه 
ســال گذشــته ۱۹.۱۴ میلیارد متر مکعب بوده است.قاسم زاده افزود: 
با توجه به بارش های مناســب جنوب غرب کشــور، وضعیت سدها در 
حوضه های آبریز کرخه، کارون و زاینده رود نســبت به سال گذشته با 
رشد همراه بوده است. اما در ســایر بخش های کشور سدها از وضعیت 

مطلوبی برخوردار نیست.
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رئیس  کل بانک مرکزی:

بانک ها در قالب فعالیت   های تخصصی 
دسته بندی می شوند

خریدار   رئیس  کل بانک مرکزی گفت:  بانک  ها 
بــه زودی در قالب فعالیت  هــای تخصصی اعم از 
تجاری، توسعه  ای، قرض  الحســنه، جامع و انواع 
دیگر بانک  های تخصصی دســته  بندی خواهند 
شد و اساسنامه آنها نیز در همین چارچوب تغییر 

می کند.
به گزارش بانک مرکزی، »محمدرضا فرزین« در 
جلسه مشــترک با مدیران عامل بانک ها با اشاره 
به مزایای تخصصی شــدن بانک  ها تصریح کرد: 
هر بانکی نمی تواند هر فعالیتی داشــته باشــد و 
بانک های توســعه  ای،  تجاری و قرض الحسنه در 
حــوزه فعالیت تخصصی تعریف شــده باید فعال 
باشــند و حتی تعدادی بانک جامع هم که وجود 
دارند باید بر اساس عقود مشخص و تفکیک شده 

در هریک ازاین حوزه  ها فعال باشند.
وی با اشــاره به مهمترین محورهای اصاحی در 
نظام بانکی خطاب به مدیران عامل بانک ها، گفت: 
مدیران شــبکه بانکی باید برای اجرای این برنامه 
اصاحی به بانــک مرکزی کمــک کنند تا بحث 
ناترازی، تقویت کارایی و تقویت هدایت سپرده ها 
به سمت فعالیت های مشخص در سیستم بانکی 
اجرایی شود و قوانین و مقرارت هم در این زمینه 

کمک خواهد کرد.
رئیس کل بانک مرکزی مســئله ناترازی بانک ها 
را همچنان یکی از مســائل مهم شــبکه بانکی و 
دستور کار جدی بانک مرکزی عنوان کرد و گفت : 
حوزه نظارت بانک مرکزی بــا برنامه و روش های 
اصاحی مدون، پیگیر رفع ناترازی هاســت و از 
طرف دیگر نیز، مشــکل کفایت ســرمایه برخی 

بانک ها هم در دستور کار اصاحی قرار دارد.
فرزین بــا تاکید بر تقویت ابعــاد مختلف نظارتی 
در شــبکه بانکی، گفت: لایه های نظارتی باید در 
درون بانک ها شــکل بگیرد و نظارت بر بانک ها از 
دورن آنها آغاز شــود. به عبارت دیگر، همه ارکان 
هر بانکــی باید نظــارت فعال داشــته و تک تک 
اعضای هیات مدیره باید وظیفه نظارتی داشــته 

باشند و به بانک مرکزی پاسخگو باشند.

فعالیت بنگاه داری بانک  های تجاری قابل 
قبول نیست

رئیس کل بانــک مرکزی موضــوع بنگاهداری 
بانک ها را از دیگر مشکات شــبکه بانکی عنوان 
کرد و افزود : در این زمینه نمی  توان نسخه واحدی 
برای همه بانک ها تجویز کرد و باید برای هر بانک 
متناســب با حوزه کاری آن، شرایط تعریف شود، 
اما در عین حــال فعالیت بنــگاه داری بانک های 
تجاری قابل قبول نیست و باید با فروش بنگاه ها، 

از بنگاهداری خارج شوند.
وی، بانک مرکزی را نماینده حفظ حقوق سپرده 
گذاران در شــبکه بانکی دانســت و گفت:  بانک 
مرکزی عاوه بر نظارت بــر بانک ها باید از فرآیند 
اتفاقاتی که در بنگاه های وابسته به بانک ها حادث 
می شود نیز مطلع باشــد، زیرا بنگاه های بانک ها 
هم با ســپرده  های مردمی ایجاد می شوند و این 

پول متعلق به مردم است.
رئیــس  کل بانــک مرکــزی ادامــه داد:  نظارت 
بــر انتصاب مدیــران و اعضــای هیــات مدیره 
شــرکت های متعلق به بانک ها و تعیین محدوده 
بــرای تعــداد شــرکت ها در ذیل هر شــرکت و 
همچنین پاســخگو بودن مدیران و اعضای هیات 
مدیــره ایــن شــرکت ها در کمیتــه حاکمیتی 
شــرکتی، از دیگر مواردی اســت کــه در بحث 
بنگاهداری بانکها به طــور حتم مورد توجه بخش 

نظارت قرار گیرد.

نظارت دقیق بر مصرف اعتبارات بانکی
فرزیــن در ادامه این جلســه نظــارت بر مصرف 
اعتبارات را از دیگر اولویت هــای نظارت بانک ها 
بر گیرندگان تسهیات دانست و افزود:  هم اکنون 
نظارت منسجمی بر مصرف اعتبارات بانکها وجود 
ندارد، به طــوری که در برخی موارد تســهیات 
دریافتی صرف مواردی غیر از هدف تســهیات 
گرفته شده می شــود و نظارت ها باید به گونه ای 
باشد که پول در فعالیتی که با آن هدف تسهیات 

را دریافت می کند صرف شود.

رئیس  کل بانک مرکزی همچنین با اشاره به آمار 
رشد بخشــهای اقتصادی در ســه ماهه نخست 
امســال، گفت: رشــد بخش های اقتصــادی در 
فصل بهار امســال رشــد خوبی بود، به طوری که 
رشد بخش مسکن که در بهار سال گذشته منفی 
هشت درصد بود امســال به مثبت ۲ درصد رسید 
که نشان می دهد امســال وضعیت تولید مسکن 
بهتر شده اســت.فرزین با بیان اینکه نرخ رشد در 
سال گذشته به چهار درصد رسید، ادامه داد: این 
میزان رشــد معادل نرخ رشد دو ســال قبل بود و 
این مهم نشــان می دهد که برای دستیابی به نرخ 
رشد بالاتری به سوخت بالاتری نیاز است و این امر 
نیازمند سرمایه گذاری است و باید عاوه بر منابع 
بانکی به ســرمایه گذاری خارجی و ســایر روش 

های تامین مالی در بازار سرمایه نیز توجه داشت.
رئیس کل بانــک مرکزی، نرخ رشــد اقتصادی 
بدون نفت در ســه ماهه نخست امســال را ۵.۲ 
درصد و بــا نفت را ۶.۲ درصد اعــام کرد و افزود: 
بخش نفــت در این مدت نرخ رشــد حدود ۱۶.۵ 
درصد داشت که وضعیت بسیار خوبی بود و پیش 
بینی می شود در تابســتان هم همین وضعیت در 
مورد نفت ادامــه پیدا یابد که بر روند رشــد موثر 

است.
وی ابراز امیدواری کرد: وضعیت رشــد اقتصادی 
نیز در فصل تابستان از شــرایط خوبی برخوردار 
باشــد، زیــرا بخش هــای صنعــت، خدمات و 

کشاورزی در تابستان وضعیت خوبی داشتند.
فرزین بیان داشت: سال گذشته به دلیل وضعیت 
خوب ارزی، برای نخســتین بار نرخ رشد تشکیل 
سرمایه مثبت شــد و این امر منجر به ادامه رشد 
بخشــهای اقتصادی شد و امســال هم نرخ رشد 

تشکیل سرمایه مثبت خواهد شد.
رئیس کل بانک مرکزی گفت:  شــبکه بانکی باید 
تاش کند تا بــا تقویت تامین مالی به تشــکیل 
ســرمایه کمک کند، زیرا این امر برای تحقق نرخ 
رشــد های آتی حائز اهمیت اســت و نرخ رشــد 

مثبت باقی خواهد ماند.

خریــدار  قیمــت مســکن در 
شــهرهای جدید از جملــه پرند و 
پردیس در نیمه نخســت امســال 
بین ۲۵ تا ۳۰ درصــد افت کرد؛ در 
حالی که پیش از آغاز سال ۱۴۰۲، 
عده ای این گونــه پیش بینی کرده 
بودند که در نیمه نخســت امسال 

شاهد موجی از گرانی خواهیم بود.
درســالهای اخیر به علت کوتاهی 
دولت گذشــته در تولید مســکن، 
شاهد افزایش قیمت در این بخش 
بودیم کــه امکان خرید مســکن 
در کانشــهرهایی مانند تهران به 
خصــوص برای دهک هــای کمتر 
برخوردار دیگــر امکان پذیر نبود 
و در کنار آن شــاهد افزایش موج 
مهاجرت مســتاجرهایی بودیم که 
با شــیب تند قیمت رهــن و اجاره 
دیگر قادر به پرداخت این هزینه ها 

نبودند.
دولت سیزدهم تاش کرد تا با ارایه 
راهکارهایی بحران مسکن را مرتفع 
کنــد، از جملــه ســاخت و عرضه 
مســکن که یکی از مشکات اصلی 
که ســبب افزایش بی رویه قیمت 
مسکن شــد به دلیل همین کمبود 

تولید بود.
همچنیــن برخورد بــا بنگاه های 
غیرمجــاز را نیز می تــوان از دیگر 
فعالیت های دولت برای ساماندهی 
بازار مســکن نــام برد، بــا وجود 
اینکه برنامه هــای دولت همچنان 

ادامه دار خواهد بود و به مرور شاهد 
تاثیرگذاری آن خواهیم بود، اما در 
همین ابتدای راه به خوبی می توان 
اثرگذاری آنها را به عنوان مثال در 
شــهرهای جدید از جملــه پرند و 

پردیس دید.
طبــق تحقیقات میدانــی، قیمت 
مسکن در شــهر جدید پردیس در 
شش ماه نخست امسال حدود ۳۰ 

درصد کاهش داشته است.
این افت قیمــت در این دو شــهر 
در حالــی صــورت گرفتــه کــه 
پیش بینی هــا در ابتدای ســال به 
خصوص در فضای مجــازی بر این 
بود کــه قیمت ها افزایــش زیادی 
خواهد داشت و شاهد یک ابرتورم 

خواهیم بود.

نبود تقاضا و فضاسازی برای 
کشاندن مردم به بازار

یکی از دلایل اصلی بــرای مطرح 
کــردن چنیــن پیش بینی هایی 
را می تــوان به نبود تقاضــا در بازار 
مســکن ربط داد که با پخش کردن 
این شــایعات بی پایه و اســاس به 
دنبال این بوده و هســتند که مردم 
را با این تفکر که اگــر امروز خرید 
نکنند فردا دیگر امکانپذیر نخواهد 

بود به بازار بکشانند.
امــا با ثابــت مانــدن قیمــت ارز 
و حتــی کاهــش آن و دیگــر 
بازارهای مــوازی مانند نهاده های 

ســاختمانی این پیش بینی نه تنها 
درســت از آب در نیامد، بلکه این 
جوســازی ها نیز تاثیری در تفکر و 
تصمیم گیری های مردم نداشت و 
سوداگران نتوانستند مانند سالهای 
قبل قیمت گذاری کرده و فضا را به 
نحوی که می خواهنــد در چنبره 

خود دربیاورند.
نبود تقاضــا و ثابت ماندن بازارهای 
موازی در شش ماه نخست امسال 
موجب شــد که قیمت مسکن در 
برخی از شــهرها ماننــد پردیس و 
پرند حدود ۳۰ درصد کاهش پیدا 
کند و با توجه به اینکه برنامه دولت 
در راســتای تداوم کاهش قیمت 
در تمــام بخش ها اســت بــه نظر 
می رســد که در نیمه دوم امســال 
نیز همچنان شــاهد کاهش قیمت 

باشیم.

فعال شدن کارگاه های تولید 
مسکن عاملی برای کاهش 

قیمت در پردیس و پرند
فعــال شــدن کارگاه هــای تولید 
مســکن مهــر در پردیــس بعد از 
حدود ۱۲ سال و در پرند را از دیگر 
دلایلی می تــوان نام برد که موجب 
کاهــش قیمت مســکن در این دو 

شهر شده است.
این در حالی اســت که با تحویل 
ایــن واحدها بــه متقاضیان در 
آینــده نزدیک، نــه تنها بخش 
زیادی از مشــکل مسکن در این 
دو شــهر برطرف بلکــه با توجه 
به اینکه عرضــه، کاهش قیمت 
را بــه دنبال خواهد داشــت در 
نتیجه باید شــاهد تــداوم افت 
قیمت مســکن در این دو شهر 

باشیم.

افت ۳۰ درصدی قیمت مسکن در شهرهای جدید پرند و پردیس

ارز

مسکن
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